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Bijlage: Ideeën en suggesties per groep 

A. Laagbouw steekproef 

1. Cameratoezicht op inzamelstations waar regelmatig wordt gedumpt 

2. Afvalbakken in de publieke ruimte afdrachten met kleppen i.v.m. kraaien een meeuwen 

3. Zorg dat we minder plastic binnen krijgen 

4. Regelmatig gooien 'derden' hun zakken in je container. 

5. Eerlijke communicatie en ook eerlijke vragen. Ook deze enquête is weer gestuurd. Kosten versus milieu. Gemak 

versus kosten. Beargumenteer de maatregelen die de gemeente opstelt met onderzoeken!!1 

6. Cameratoezicht op vervuilers en boetes daarvoor geven  

7. Een app waarin staat wanneer wat aan de straat moet 

8. Graag meer prullenbakken in de wijk om zwerfafval tegen te gaan 

9. Mensen gooien afval bij mijn grof afval voor ophaling 

10. Betere toezicht op afval wat door mensen bij het milieu eiland wordt neer gegooid 

11. Er moet beter nagedacht worden over restafval. Ondergrondse containers is de oplossing 

12. We willen graag ondergrondse containers (Leeuwenhof) 

13. Meer en betere communicatie over doelen en effecten van betere afvalscheiding. Daarnaast meer aandacht 

naar zwerfafval 

14. Info over restafval & KCA-inzameling betrekken bij eventuele wijzigingen 

15. N.v.t. 

16. Ik ben sterk voor afval scheiden, extra containers voor o.a.  plastic afval, maar dat mag niet ten koste gaan van 

het ophaal moment van restafval. 1x in de 2 weken restafval is al krap.  

17. Als er betaald moet worden voor restafval en grofvuil, per gewicht, dan zullen mensen meer gemotiveerd zijn 

om hun afval te scheiden. Dus geen betaling voor ophalen plastic of papier afval. 

18. In ieder geval niet apart betalen voor afval. Nu maken buren weleens gebruik van mijn container omdat zij een 

groot gezin zijn en ik alleen. Ik help ze er graag bij, maar als ik daarvoor moet betalen komt er een slot op. 

Mensen gooien hun afval weg in bosjes. Nee, gewoon een vast bedrag per inwoner, dat voorkomt burenruzies 

en zwerfafval. 

19. Keep it simple 

20. Ik vind Zoetermeer een goed voorbeeld m.b.t. afvalscheiding, het is jammer dat de testen en pilots steeds zo 

slecht lopen want volgens mij kan iedereen wel wat beter zijn best doen en dan werkt het wel. Ik vind het logisch 

om meer te moeten betalen omdat ik meer afval heb dan anderen (gezin van 6) - en omgekeerd, mensen die 

bewust minder afval hebben, hoeven minder te betalen. Jammer dat dit niet door het referendum heen is 

gekomen, had mensen zomaar kosten kunnen besparen. Ik zou het referendum nog een keer houden en dan 

de voordelen benadrukken voor 'je best doen', zodat het duidelijker is voor mensen (nu lag het accent vooral op 

'zelf betalen', wat natuurlijk een minder handig geformuleerd is ;-) ) Succes! 

21. Behoud grofvuil ophaal minimaal 3x per jaar gratis (vastgestelde dag per wijk/blok). Plaats plasticbak bij 

bestaande eilanden en geef meer wijkbewoners toegang maar houdt het vrijwillig. En kijk per wijk naar behoefte. 

Waar meer of grotere milieu-eilanden nodig of extra bak papier of groen of plastic. Meer op maat en naar 

behoefte 

22. Nee 

23. Alles weer in eigen hand nemen en die privatisering afschaffen, het is daar NIET goedkoper geworden, tevens 

een goede werk voorziening !!! 

24. Nascheiding is altijd beter. Let op hygiëne bij de discussie. Het voorkomen van Stinkende bakken met maden 

en ander ongedierte en daarmee het zorgen voor de volksgezondheid is ook een taak van de gemeente. Ik mis 

dus ook het aspect volksgezondheid in de discussie.  

25. Grofvuil ophalen heeft een vrij lage frequentie. Daarom breng ik het zelf weg want ik blijf er in het slechtste geval 

een maand mee zitten in en rond mijn huis. Meestal is dit vooraf slecht te plannen.  

26. Verder zou ik een aparte rolcontainer voor plastic afval of drinkpakken toejuichen. De meeste afvalbakken in 

huis zijn hooguit duobakken dus je moet kiezen wel afval je scheidt. (Of rest en plastic of rest en gft) 

27. Meer PBD-containers bij de inzamelpunten. 

28. Hoge kosten werkt dumpen in de hand  

29. Plastic afval is dusdanig veel al probeer ik het zoveel mogelijk te beperken dat het tweewekelijks ophalen aan 

huis net als huis en groenafval voor mij ideaal zou zijn. Misschien dat deze mogelijkheid de mensen ertoe aanzet 

afval meer te scheiden.  

30. Ik woon sinds kort in Zoetermeer.  Het zou handig zijn als een nieuwe inwoner actief informatie aangeboden 

krijgt van de gemeente over de afvalscheiding gezien het in iedere gemeente totaal anders werkt. Verder denk 
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ik dat je als gemeente beter onderzoek kan doen naar wat het beste werkt qua afvalscheiding voor jouw 

gemeente door of naar vergelijkbare gemeentes te kijken en wat hun resultaten zijn of door eerst in 1 wijk te 

experimenten. Ik zou zelf in ieder geval niet op basis van deze enquête het afvalbeleid gaan bepalen. Ik denk 

niet dat het een representatief beeld zal geven. Niet iedereen zal het Nederlands in de enquête voldoende 

begrijpen of überhaupt kunnen lezen. Het scheiden van PMD vond ik in het begin vrij ingewikkeld en heb vaak 

de app moeten raadplegen waar wat hoort. Ik vraag me af voor hoeveel mensen het te ingewikkeld is. Als het 

voor een groot deel van de inwoners te ingewikkeld is, lijkt scheiden in de fabriek wellicht een betere optie.  

31. Containers voor de PBD-afval op de inzameleilanden hebben een te kleine opening. Ik kan er maar een klein 

zakje in kwijt. Terwijl PBD een groot volume heeft. Ik scheid nu niet want dit is onhandig 

32. Er zijn te weinig glas- en textielbakken in de wijk Oosterheem. Voor papier en plastic zijn er meer verspreid in de 

wijk maar ook niet genoeg. Ze moeten er voor iedereen op loopafstand zijn. Nu zijn de plekken met meerdere 

soorten afvalbakken te veel gericht op autobezitters.  

33. Meerdere soorten grond-afvalcontainers in woonwijken aanbieden. Zoals je o.a. ziet in winkelcentrum de Leyens 

en bij de dorpsstraat langs de weg. Dit scheelt heel veel verschillende containers aan huis en men kan het afval 

gelijk gescheiden weg brengen. Zodra er kosten bij komen kijken haakt men af en motiveert niet om te gaan 

scheiden.  

34. De GFT bak in de zomermaanden wat vaker legen. In Zoetermeer niet meer dan 2 bakken voor de deur.  

35. Afvalinzameling vooral houden zoals het nu is, scheiden gaat prima zo!  

36. Vooral niets veranderen in Zoetermeer! Is prima zo. 

37. Bij de presentatie van het vorige afvalplan werd nauwelijks uitgelegd waarom het nodig was. Als je meer van 

mensen vraagt: extra container, restafval minder vaak ophalen, zorg dan dat alle informatie wordt gedeeld zodat 

mensen een afgewogen besluit kunnen nemen 

38. Wij zijn tegen alle maatregelen, die dumpen van afval in de hand werken, zoals hoge kosten en minder vaak 

ophalen van restafval. 

39. Iets aanpassen naar aanleiding van de hoeveelheid afval dient beter over nagedacht te worden. Bijvoorbeeld 

een lagere heffing voor minder vuilniszakken is niet eerlijk zolang buren afvalzakken in andermans container 

kunnen gooien. Bij andere gemeentes zijn er om die reden bijvoorbeeld alleen nog ondergrondse containers met 

een tag of zit er een soort slotje op de afvalbakken aan huis. 

40. Bewustwording creëren bij inwoners, kleinere containers voor verschillend afval is wellicht een optie. Op die 

manier wordt het verplicht om afval te scheiden aangezien bij verkeerd scheiden met name de restafvalbak zo 

vol zit 

41. Efficiëntie is het belangrijkst. Met betalen per lediging o.i.d. om bewustwording te creëren wordt alleen maar 

illegale afvallozing uitgelokt. Uiteindelijk is dat slechter voor het milieu.   

42. Wat betreft het ophalen van grofvuil is het altijd een raadsel wanneer ze komen, pas als je inlogt. Soms zitten 

ze ook vol 

43. Ondergrondse containers openstellen voor restafval i.p.v. 2-wekelijks ophalen. Ook meteen milieu-chip er af 

halen  en plastic nascheiden. Werkte in Utrecht perfect, geen idee waarom Zoetermeer aan bakken en 

afvalscheidingsbeleid van 20 jaar geleden vast wilt houden. Wanneer je nu op vakantie bent of 1x bak vergeet 

zit je 4 weken met de ellende. Legen ondergrondse containers die zelf aangeven wanneer ze vol zitten is veel 

milieubewuster i.p.v. met die stinkwagen rondjes door de wijken rijden 

44. Communicatie kan beter, nu alleen via internet. Elke keer in Streekblad zetten. Meer containers bij de 2 die er nu 

staan bij de flat. Voor glas, papier, plastic is te ver lopen. 

45. De klep van de PBD-container op het milieueiland is veel te klein, de zak gaat er erg moeilijk in. Deze graag 

vergroten.  

46. Vaker wijkcontainers legen zodat mensen niet hun afval ernaast dumpen en daardoor in de omgeving waait. 

Liefst vaker handhaving laten controleren en boetes uitdelen bij dump 

47. Het gaat prima zoals het nu is. Ik ben tegen veranderingen die meer inspanningen van mij en of geld van mij 

vragen 

48. Na scheiding 

49. Vaker grofvuil ophalen, bij voorkeur een vaste dag in de maand en niet meer online afspraak maken 

50. Meer plastic locaties maken, nu zijn er te weinig waardoor er bij een volle container de rest ernaast gedropt 

wordt. 

51. Zorg ervoor dat de milieueilanden ook goed toegankelijk zijn voor mensen met rolstoelen etc. Dit is nu niet het 

geval. Raadpleeg ervaringsdeskundigen in Zoetermeer!  

52. Niet betalen voor het ophalen van grofvuil. De buren zetten materiaal bij dat van jou. Niet eerlijk!!! 

53. Centrale ondergrondse containers voor rest-, gft- en plastic afval moeten in ieder geval binnen de wettelijke 

loopafstand van de woning liggen, voldoende groot zijn, een inwerp opening ter grootte van minimaal een volle 

vuilniszak hebben, dit is momenteel in de stromenbuurt van Oosterheem niet het geval. 

54. Wij zouden heel graag een 3de container voor de deur willen voor het PBD-afval. 

55. Lagere heffingen 
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56. Graag een plastic en papierbak erbij heeft de voorkeur. Scheelt co2 uitstoot om het met de auto wegbrengen. 

En dan kan ik het plastic ook scheiden waar eten in heeft gezeten 

57. We zijn vorige jaar verhuisd uit Rijswijk. Daar zijn ondergrondse containers de standaard en vond ik erg prettig 

werken. De dichtstbijzijnde hier is echter op 5m loopafstand en zo ver ga ik niet met m’n rotzooi sjouwen. Dus 

meestal pakken we de auto naar de buurt super om het daar weg te gooien. Overigens is het daar ook regelmatig 

een zooitje 

58. Inlaatklep van plastic container groter maken. Alles moet nu in kleine zakjes 

59. Houd het simpel, logisch en op goed bereikbare plekken voor inwoners en ophalers. 

60. Ik zou best wat meer mijn afval willen scheiden maar ik ga niet half de wijk door om mijn afval weg te brengen 

met 3 kinderen even op en neer is gewoon niet haalbaar 

61. Nee 

62. Laat het PBD-afval via haken aan lantaarnpalen ophalen net als in vele andere gemeenten. Daar lukt het wel 

63. Meer ondergrondse containers in de wijk waar niet alleen flatbewoners afval in kunnen gooien. Maar ook op tijd 

geleegd worden om zwerfafval te voorkomen 

64. Niet overgaan tot 1x per 4 weken restafval ophalen. Dat is te weinig. 1x per 2 weken minimaal. De vragenlijst 

zou ook een vraag moeten bevatten over de gewenste frequentie. 

65. Bloembakken om ondergrondse containers om vuilnisdumping te voorkomen. Windschermen bij ondergrondse 

containers tegen wegwaaien vuil. Naast gewone openbare prullenbakken meer openbare prullenbakken voor 

verschillende afvalstromen plaatsen. Elektrische vuilniswagens. Gratis maken van storten van grond en puin 

om dumpen te voorkomen. De data over grondvervuiling die bekend is, kan je koppelen aan de badge waarmee 

grond wordt gestort om zo te weten of er kans op verontreiniging is.  

66. In ieder geval de rest container elke twee weken blijven legen, ik zie bij familie leden in andere gemeente echt 

drama beleid waardoor mensen het in de natuur mikken of bij elkaar in de bak gooien.  

67. Verder prik ik regelmatig met mijn zoontje de wijk schoon en wil ik niet de wijk een zooi gaat worden omdat wij 

minder willen betalen  

68. Erg onduidelijk is wat er gebeurt met ingezamelde zaken als textiel, plastic enz. Dat staat niet op de website!! 

Wordt het verbrand? Zo ja waarom moeten wij het dan scheiden. Graag meer info op uw site! 

69. Bij vraag 19 sluit het ene antwoord het andere niet uit. 

70. Communicatie over welke producten worden ingezameld in beeld laten zien. Ook niet Nederlanders kunnen het 

dan begrijpen. Wees duidelijk over wat wel en niet mag in apart scheiden soms moet ik erachter komen omdat 

een supermarkt het op zijn verpakking heeft staan. 

71. Zie boven. Een container voor PDB en papier. Daarnaast een container voor rest en tuinafval. Net als in veel 

andere gemeentes. Er is toch al te veel compost. Gewoon verbranden. En een kleine container voor glas. Dit 

systeem werkt in Frankrijk optimaal en wordt gerespecteerd door de bewoners. Geen twijfel mogelijk en overal 

hetzelfde beleid in de regio. Dan krijg je ook niet dat mensen zakken puin gaan wegbrengen naar Rotterdam 

omdat het daar gratis kan. Dat is onzinnig beleid in een klein kikkerland.  

72. Eerlijker zijn over de toenemende kosten van restafval verbranding. Investeringskosten scheiden van de 

operationele kosten geeft een veel gunstiger beeld van afvalscheiding als alleen naar operationele kosten 

gekeken worden. Het is oneerlijk dat mensen die veel en goed scheiden, de extra lasten moeten betalen van 

mensen die er niets aan doen. 

73. De glas en papierbakken op het de milieuplein/plaats vaker legen zodat het niet naast de bakken geplaatst hoeft 

te worden 

74. Kijk naar de pilots die andere gemeentes hebben gedaan voor gescheiden afvalinzameling en het resultaat 

daarvan (niet scheiden) 

75. Via de app  

76. Voor oud papier en pmd een gezamenlijke container in de straat zodat er niet nog een container bijkomt. Je 

hoeft het dan ook niet thuis apart te bewaren om weg te brengen  

77. Vraag 25 is onduidelijk omdat er geen overwegingen bij staan. Voorkeur voor de beste oplossing en ik ben niet 

thuis in de discussie wat efficiënter/effectiever is. 

78. Het zou makkelijker zijn als je bij het glas inzamelen ook glas kwijt kan dat een andere vorm heeft (bijvoorbeeld 

vlakglas of een vaas). Nu passen er alleen flessen in met als gevolg dat er veel glas naast de container geplaatst 

wordt als het niet past. 

79. Beter schoonhouden van milieueilanden. 

80. Wij zijn tevreden zoals het voor ons nu gaat. 

81. De ondergrondse containers meer legen. 

82. De restafval/ gft bakken buiten openbaar maken voor iedereen of zorgen dat alle bakken te gebruiken zijn met 

elke milieu sleutel 

83. Cameratoezicht bij milieueilanden en uitvalswegen bij fast food concentraties. Vaker ledigen van volle 

containers op milieueilanden. 

84. Uitleg welk afvalbak bij welke categorie hoort.  
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85. In de zomermaanden een optie bieden om één keer extra te gaan rijden voor Rest afval omdat hier vaak sneller 

maden in komen door de hitte. Ook alle containers voorzien van de schoonmaak optie zonder hier een 

abonnement op af te moeten sluiten. Dit houdt de stad ook een stuk schoner. Ook zou naar mijn mening er een 

plastic ophaaldienst mogen bestaan omdat het niet voor iedereen haalbaar is dit weg te brengen naar een 

ondergrondse container.  

86. Meer plekken in de wijk waar je papier/ textiel en plastic weg kan brengen.  

87. Waar ik nu mijn plastic, papier, glas en textiel kwijt kan, daar is het altijd zo’n puinhoop. Zou mooi zijn als daar 

wat aan gedaan wordt. Is niet alleen op de groen-blauwlaan een probleem overigens. Heel veel mensen gooien 

het maar meer als het niet in een bak past of deze vol is. 

88. Ondergrondse containers.  

89. Centrale punten beter schoonhouden  

90. Ik zou op de plaatsen waar nu de containers aangeboden worden ondergrondse containers plaatsen net als bij 

de hoogbouw. Op die manier kan je op korte afstand je afval gescheiden wegbrengen zonder veel containers in 

de tuinen of bij de voordeur 

91. Het hele afvalinzamelplan van de gemeente van de afgelopen jaar was prima, op 1 ding na. Restafval 1x per 

maand ophalen is onacceptabel. Hoe dan ook. Het is vies en onhygiënisch. In de zomer stinken de bakken de 

tuin uit na 2 weken al. Met maden. Óók als je luiers etc. apart zou ophalen/scheiden.  

92. Meer de wijk in en praten met de inwoners dan met je reet op de stoel blijven zitten. 

93. Campagne die laat zien wat er nu precies gebeurt met het opgehaalde afval. Om de relevantie van het scheiden 

te laten zien. 

94. Nee 

95. Een kalender maken, die je kan ophangen, welke dag, welke bak, welke week, je je bak buiten kan zetten. 

Wanneer het grofvuil kan worden aangeboden. Welke telefoonnummers je kan bellen voor een afspraak. En 

waar, in welke wijk je containers kan vinden. 

96. Vooral laten zoals het nu is. Er zijn al genoeg veranderingen en moeilijkheden op het moment.  

97. In Oosterheem hebben we geen containers aan huis. Ik zou beter mijn best doen met scheiden van het plastic 

als er een ondergrondse container voor plastic binnen 500 m van mijn woning zou zijn. Als jullie toch 

veranderingen gaan doorvoeren dan pleit ik voor beter toegankelijke ondergrondse containers en milieueilanden 

bij de winkelcentra. 

98. In andere gemeente heb ik weleens containers gezien die een schot in het midden hebben en waar twee soorten 

afval in kunnen worden aangeboden 

99. De milieueilanden vaker legen, nu vaak op zaterdag vol en op zondag veel troep eromheen van mensen die te 

lui zijn om hun afval mee terug te nemen. Meer plekken voor milieueilanden, ik moet toch 5 min lopen om er te 

komen 

100. Mooie duo afvalbakken voor in huis, bio-afbreekbare zakken aanbieden die erin passen en plasticcontainers in 

de wijken i.p.v. milieuposten. 

101. Chemo en witgoed Electronica acus kan stuk beter alleen wegbreng is niet voldoende. Zie vele accu afval 

branden. 

102. De gemeente Zoetermeer moet stoppen met het gedram over nog meer zelf scheiden terwijl hier technologie 

voor is. De hoogste gemeentelasten van NL en dan inwoners nog aan het werk zetten door zelf te laten scheiden. 

Walgelijk! Straks moeten jonge ouders of ouderen hun luiers gaan oppotten om zelf ergens naartoe te brengen? 

Is dat een serieus idee bij jullie? Hier ga ik niet oud worden en op een goede dag zal ik deze rotstad met hun 

totaal idiote en incompetente ambtenaren en bestuur ver achter me laten. 

103. Kijk naar andere gemeenten/regio’s/landen en leer van elkaar zodat je niet steeds zelf het wiel moet uitvinden. 

Luister naar de burgers; zorg voor een groot draagvlak onder de mensen voor de keuze van afvalscheiding. 

104. Goed kijken naar recente rapporten over nascheiding 

105. Mensen zijn moeilijk te verbeteren, misschien meer variatie in betalen. Er zijn nog veel mensen die nu maar 1bak 

voor alles gebruiken. Promoten dat bv oud papier geld opbrengt als het apart aangeboden wordt. Mensen nog 

meer persoonlijk aanspreken.  

106. Mocht er een pilot komen voor een plastic afvalcontainer aan huis, dan wil ik daar graag aan meedoen! 

107. Niet te veel sleutelen aan goede bestaande voorzieningen  

108. Betere afscheiding bij de inzamelplaatsen. Er ligt zo verschrikkelijk veel troep rond deze plaatsen. Wordt ook 

veel grofvuil bij gedumpt. Cameratoezicht?  

109. In wijken met ondergrondse containers zou ik graag een extra ondergrondse container willen met plastic en blik 

110. Ik zou graag een plastic afvalcontainer aan huis willen 

111. Om de drie weken de containers legen. 

112. Bij elk afvaleiland ook glas en karton container plaatsen. Maar het makkelijker om afval te scheiden door 

mensen niet te veel moeite te laten doen 

113. Ondergrondse containers in de wijk voor het huisafval. 

114. Voor bv-luiers etc. een tijdelijke aparte container beschikbaar stellen. Of afzonderlijk wijkinzamelpunt 
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115. Laat het afvalbeleid in Zoetermeer zoals het is en ga niet het wiel opnieuw uitvinden want dat is elders vierkant 

gebleken - scheiden zoals nu gebeurd is prima 

116. Plastic zit vaak overvol. Er zijn te weinig van dit soort bakken. Vaak staat er veel troep naast de bakken  

117. Nee 

118. Ieder geval frequentie van ophalen op 2 weken houden. Is onwenselijk als frequentie nog lager wordt!!!!!!!!!!!!   

119. Of alles op de grote hoop en vaker ophalen, of containers aan huis om afval te scheiden (papier, plastic, tuin, 

rest) of huidige twee containers laten bestaan en afval in de zomer wekelijks ophalen  

120. Nee 

121. Gemakkelijk van mijn afval af kunnen heeft mijn voorkeur. Uiteraard wel tegen de allerlaagste mogelijke kosten. 

De vervuiler betaald, vind ik een goede oplossing. 

122. Een plastic container aan huis  

123. Naast de restafval containers ondergrond in Oosterheem ook meer PBD-inzamellocaties plaatsen. Mensen 

gaan dan makkelijker scheiden omdat het makkelijker is in te leveren.  

124. Meer locaties voor aanbieden van PBD/karton/glas. Bij ons appartementencomplex is enkel gft en Restafval 

mogelijk, waardoor afval scheiden sterk ontmoedigd wordt. Nu moet men namelijk gescheiden afval in huis 

bewaren óf dagelijks naar een container een stuk verderop lopen/fietsen/rijden 

125. Meer ruimte voor de kilo’s op de aanbiedplaats voor ons huis. Die is te krap waardoor er vaak gevaarlijke 

situaties ontstaan voor verkeer en schade aan geparkeerde auto’s 

126. Op de milieueilanden ook recyclebaar-containers - al dan niet open voor eruit pakken -  neerzetten. 

127. Communiceer niet alleen digitaal. Maar ook via een gids over verschillende onderwerpen met data erbij.  

128. Plastic in fabriek scheiden 

129. Betere Controle- Camera Toezicht bij milieueilanden 

130. Ik vind het vervelend dat de plastic flessen niet allemaal statiegeld hebben en dat het niet gewoon overal 

ingeleverd kan worden het is een uitzoekerij  

131. Mijn suggestie is om de afvalinzameling nu eens gewoon te laten zoals het nu is. Deze enquête probeert weer 

een voet tussen de deur te krijgen om alles weer te veranderen. Stop daarmee. Het gaat alleen maar geld kosten  

132. Meer voorlichting op papier, niet iedereen is even handig met internet. Misschien meer ondergrondse 

verzamelpunten i.p.v. die vieze containers waar in de zomer al snel maden in komen  

133. Nee 

134. Grijze bak frequentie niet omlaag, houden op 2 weken. In ieder geval voor gezinnen niet haalbaar.  

135. Vooral niet méér afvalcontainers bij gezinswoningen plaatsen! Experiment in Rokkeveen heeft geen navolging 

gekregen. Bovendien heeft vrijwel niemand voldoende en handige plek voor een extra container in de tuin. 

136. Ten eerste breidt de informatie op de website uit. Ten tweede, het verschilt per gemeente wat je kunt aanbieden 

per soort afval, dus geef hier een duidelijk overzicht van en laat ons niet gissen 

137. Het zou veel schelen als er in een buurt app o.i.d. een melding komt dat er grofvuil ingezameld wordt op een 

bepaalde datum op een bepaalde plek, zodat je jouw kleine beetje grofvuil daar makkelijk bij kan zetten en daar 

geen aparte rit voor nodig is. 

138. Efficiëntie zou zeker een grote bijdrage leveren, 5 man die in de zon zitten op de centrale afvalplaats is á 

€30000,00 stuk 3 te veel winst € 90.000,00 en zo kan het nog meer in gemeente-instellingen.  

139. Plastic ondergrondse containers bij hoogbouw, voor laagbouw die nu containers hebben hou plastic bij de 

milieueilanden. Zet voor de excessen in op nascheiding. Tevens denk ik dat door Corona de afvalcijfers in 20/21 

hoog zijn vanwege thuiswerk en dit weer sterk gaat afnemen de komende jaren. 

140. Ik zou bij alle afval eilanden duidelijk maken dat naast plaatsing van afval volgens de APV strafbaar is.  

141. Het plan om de restafvalcontainer eens in de 4 weken op te halen is het slecht! 

142. I.p.v. Babyluiers los inzamelen zou ik als gemeente wasbare luiers promoten. (Www.billenboetiek.nl werkt al 

meer samen met gemeentes)  

143. Nascheiding is beter. Spoor afvalverwerkingsbedrijven aan om te innoveren de nascheiding te verbeteren en 

spoor - via landelijke politiek - de fabrikanten aan om minder plastic verpakkingen te gebruiken. Communicatie 

op de website van Zoetermeer kan beter. De eerstvolgende afspraak die gemaakt kan worden om grofvuil op te 

laten halen is vaak niet de eerstkomende ophaaldag.  

144. Sowieso gewoon alles ophalen...die ellendige containers minimaliseren en afval scheiden in de 

afvalcentrales...is bewezen goedkoper!!!! 

145. Ik wil graag mijn zwarte container inruilen voor eentje voor PBD. Het PBD breng ik dan wel naar een container 

in de buurt, want dat is heel weinig.  

146. Nvt  

147. Kiezen voor nascheiding, voor iedereen beter! Extra containers voor de deur maken het beslist niet goedkoper. 

148. 1 bedrijf dat alles scheidt. Grotere containers die vaker worden schoongehouden, of iedereen weer een eigen 

container. 

149. Geen lelijke containers voor de deur maar ondergronds. Betalen voor afval 
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150. 4 bakken: elke 2 weken de huisvuil en gft bak en het papier en plastic bak elke 4 weken. Helaas is afval iets wat 

wij als gebruiker opgedrongen wordt en daarvoor zouden wij niet de ongemakken (lees kosten of overlast) voor 

moeten dragen. Afval vermindering bij de bron aanpakken.  

151. Elke straat of blok zijn eigen containers in de grond 

152. Ondergrondse containers voor plastic, en papier naast die van restafval i.p.v. op rijafstand in de wijk 

153. Ik heb bij de gemeente al eerder aangegeven dat ze bij de hoogbouw standaard PDB-containers moesten 

plaatsen in plaats van alleen restafval en gft. Gft heb je nauwelijks in hoogbouw vanwege het ontbreken van 

een tuin. En restafval heb je minder wanneer je PDB-afval in een andere container kan aanbieden. In plaats van 

meegaan met de tijd en vooruit denken kreeg ik als reactie dat het niet in het bestemmingsplan past.  

154. Plastic is moeilijk te scheiden omdat er altijd stickers, bij vlees een soort doekje en resten van voedsel aanzitten 

waardoor plastic afval niet goed wordt te scheiden, daarom beter in een fabriek doen 

155. Wij maken gebruik van een ondergrondse restafval container, maar die is heel vaak vies. Zou vaker 

schoongemaakt mogen worden. 

156. Gewoon de waarheid communiceren en geen politiek gekleurde onzin. En duidelijk vindbaar op de website 

Zoetermeer.nl alstublieft.  

157. Laat duidelijk de kosten zien van bijvoorbeeld alle bijplaatsingen. En wat dit betekent voor de inzet van AIZ.  

158. Het eerder voorstel om het restafval eens per maand te doen is echt te weinig. Ik zou het fijn vinden als er voor 

alles containers aan komen. Gft eens per week/ 2 weken. Rest eens per 2 weken, papier eens per maand, plastic 

eens per twee weken 

159. (Nogmaals) een campagne met voorlichting hoe en wat voor plastic in de plastic container mag worden 

weggegooid. Tevens voorlichting via filmpje, of en hoe het plasticafval wordt gerecycled (of wordt het verbrand/ 

verscheept naar het buitenland?) 

160. In deze enquête mis ik de ondergrondse containers. Die stinken vak in de zomer. Ik ben tegen extra afvalheffing. 

Verder zitten de containers met oud papier vaak overvol, waardoor er veel wegwaait. Het zwerfafval in 

Zoetermeer moet aangepakt worden. Neem als voorbeeld Hoogvliet Vijverhoek. Dat ligt vol en de winkel doet 

er niets aan. Ik zou zeggen: start daarmee. 

161. Afval scheiden is moeilijk voor ouderen of hulpbehoevende mensen en die vooral heel klein wonen, i.v.m. ruimte 

en stankoverlast 

162. Aangeven of je met de fiets naar het afvaldepot kunt en inzetten op verminderen van afval door bijvoorbeeld 

wasbare luiers te stimuleren.  

163. Ja, zorg ervoor dat het papier, plastic verzamelplaatsen er netjes uitzien door meer te legen als het vol is en 

camera’s op te hangen voor de aso’s die alles maar neergooien  

164. In andere gemeentes is al lang bekend dat diftar niet werkt. We hoeven geen geld uit te geven voor invoering 

terwijl de uitkomst bekend is. Afgekeurd PBD-afval wat alsnog naar de verbrandingsoven gaat. De burger zal 

met de huidig hoge lasten vast grijs afval in de gratis containers gooien. Leer van de historie. Zoetermeer heeft 

al eens een poging gedaan en die net voor invoering stopgezet. Alle kosten waren al gemaakt.  

165. Optioneel extra ophaaldagen. 1 jaar gratis om te kijken waar wordt extra opgehaald en wat. Na een jaar kijken 

of mensen bereid zijn er ook voor te betalen. Andere optie is overal ondergrondse containers te laten plaatsen. 

Meer dan nu. 

166. Plastic container aan huis is prima zolang het restafval ook regelmatig wordt geleegd en niet 1x in de maand  

167. Vraag 28 is raar, En daarom meld ik wat ik vind hier, Ik vind het belangrijk dat ik het afval scheid. En dan verwacht 

ik lagere kosten van de afvalstoffenheffing,  

168. Meer milieupleinen op doorgaande routes de wijken uit zodat het minder inspannend is/wordt om iets weg te 

brengen en zeker niet duurder maken of minder aanbieden iets op te halen indien dit niet kan 

169. BPD-huis-aan-huis containers. Grofvuil gescheiden ophalen. (Matrassen, metaal elektra). Sterke voorstander 

van bronscheiding. 

170. Afval scheiden is heel goed, maar niet haalbaar als je in een appartement woont.  

171. PBD en restafval in een bak scheiden bij afvalverwerkingsbedrijf zie gemeente Westland 

172. Grond containers zoals in Oosterheem zijn meer hygiënisch en erg makkelijk.  

173. Meer centrale containers en meer afval bakken op straat is betere en makkelijk scheiding van vuil en minder 

zwerfvuil.   

174. Goed luisteren naar de mening en voorkeur van inwoners 

175. Zoals het nu gaat (afwisselend grijs en groen), gaat het goed. Niks aan veranderen s.v.p. 

176. Hoe minder restafval er wordt aangeboden, dan de bewoner belonen. Stel een maximumgewicht in wat mensen 

mogen aanbieden. Blijf je daaronder, dan belonen. 

177. Een grote container extra voor bewoners met 2 vakken waar plastic en papier in gescheiden kan worden en 

verrijdbaar is. Zodat het mogelijk is deze makkelijk weg te brengen is naar een milieueiland.   

178. Los van de vaste momenten voor ophalen van gft en rest, is het niet duidelijk wat nog meer wordt opgehaald. 

Zoals grof tuinafval, geen idee wanneer dat is. 

179. GFT & PBD om de week ophalen en papier & restafval de andere week. 
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180. Met 4 containers kan ik goed scheiden en heeft de gemeente de beste manier om deze te verwerken. 

181. Verschillende aanpak in verschillende wijken of buurten. En eerst klein experimenteren voordat iets definitief 

wordt ingevoerd voor heel Zoetermeer. Dank voor jullie goede werk! 

182. Betere voorlichting op scholen en uitdagende acties. Vangnetten voor afval langs fietsroutes, speciaal bij 

scholen. Parken schoonhouden, zodat de natuur niet extra vervuilt 

183. Gft zien wij graag qua inzameling frequenter i.v.m. onze tuin. 

184. Nee, maar communiceren over wat de gemeente in de toekomst wil gaan doen kan vele malen beter. Ik hoop 

niet dat dit ook maar enige uitleg behoeft. 

185. Als je naar een ander systeem wilt overstappen, denk dan eerst na over de gevolgen en hoe je gaat handhaven 

zoals illegaal dumpen en bij een ander in de container dumpen 

186. Scheiding achteraf blijkt in andere gemeenten veel efficiënter te regelen 

187. De kleinere groene gft-bak vervangen door een gelijk aan de grootte van de restafvalbak. 

188. Voor PBD een aparte bak (geen opvallende gele kleur)   

189. Meer ondergrondse containers, en bij winkelcentra bij alle ingangen. 

190. Nee 

191. Eens in de 5 jaar alle containers vernieuwen 

192. Eigen papiercontainer aan huis. 

193. Kijk naar het systeem in Den haag 

194. Kijk naar de referendum en luister naar de bewoners van Zoetermeer. De overgrote meerderheid heeft gekozen 

dat de gemeente de afvalscheiding achteraf doet en niet de bewoners zelf.  

195. Ga niet nieuw onderzoek doen naar een andere oplossing, maar maak dan beleid voor wat de bewoners hebben 

gekozen en dat is dat de gemeente de scheiding achteraf gaat doen.  

196. De zogenaamde containereilanden beter en regelmatiger schoonhouden. Een bord erbij plaatsen dat spullen 

naast de containers zetten strafbaar is en gebruik tussen 22.00 en 7.00 niet is toegestaan. 

197. Bij ons in de wijk gewoon alles bij het oude laten, wij hebben hier ondergrondse containers 

198. Rond ondergrondse containers is het vaak enorm smerig. Er worden dingen naast gezet e.d. Daar actiever op 

controleren. 

199. De sleuven voor papier/karton en PMD bij de milieueilanden groter maken. 

200. Zet een container bij de milieustraat voor herbruikbare spullen om hergebruik te stimuleren 

201. 1 extra Plastic container en de meeste problemen zijn dan opgelost  

202. Als er meer gescheiden wordt kan de container kleiner. Misschien ook mogelijk om plastic en rest tegelijk wordt 

opgehaald. 

203. Nee 

204. Ik ben geen voorstander van betalen per geleegde container omdat dit volgens mij afvaltoerisme oplevert.  

205. Zorg ervoor dat milieueilanden gemakkelijk te bereiken zijn en dichtbij.  

206. Verder dan 500 meter is naar mijn ervaring vaak te veel.  

207. We hebben gestemd voor de huidige afvalinzameling. Het moet zo blijven. Ik wil geen extra container in mijn 

tuin. 

208. Suggestie 1) met elkaar de containers gebruiken. D.w.z. in harmony en overleg met jouw buren kunnen elkaars 

containers gebruikt en dus gevuld worden. Hierdoor kunnen uw ophalers sneller werken en hebben zij minder 

handelingen nodig. 

209. Suggestie 2); ondergrondse containers waar restafval en gft-afval ingegooid kan worden. Deze moeten met de 

gele “tag/key” van de gemeente bediend worden en hierdoor kan geregistreerd worden hoe vaak een huisgezin 

hiervan gebruik maakt en daar een eventuele heffing aan verbonden worden. 

210. Een MUST of wet bij het in overtreding zijn van gebruik milieu-eiland. Te veel grofvuil en verfblikken en anders 

restmateriaal wordt bij het milieu-eiland neergegooid. Dit zorgt voor vuile straten en ergernis. Ik schaam mij 

vaak voor de vele bezoekers (school de keerkring) die langs rijden. Lijkt wel een achterbuurt! Ook de wildgroei 

en bij het eiland met mos en gras en onkruid is een doorn in het oog en tevens door regen erg glad en gevaarlijk! 

211. Bij ons in de buurt zijn mensen met twee(!) restafval containers. Die elke twee weken vol zitten. Ik vind dat de 

gemeente geen enkel huishouden twee grijze containers mag laten hebben. Zo stimuleer je niet het scheiden 

van afval.  

212. Website minder ingewikkeld maken 

213. Voldoende/veel ondergrondse containers in de wijken! 

214. Geen veranderingen doorvoeren op de ophaaldagen en goed van tevoren communiceren als er een verandert, 

dat gaat nu meestal goed  

215. Geen 

216. Het is prima zoals het nu is. 

217. Houd grofvuil ophalen en het zelfbrengdepot gratis. Zo voorkom je illegaal vuilstorten. Niemand wil 30 euro 

betalen zodat de rest van de straat ook zijn vuil op jouw hoop gooit. 

218. Stellig 24 en 28 vind ik onlogisch 
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219. Het zou goed zijn PGB op te delen, er is materiaal bij dat zeer waarschijnlijk goed te hergebruiken is. Daarnaast 

is er veel verpakkingsmateriaal (bv met papieren etiketten) waar ik sterke twijfels heb of die hergebruik worden 

(anders dan direct naar de vuilverbranding). 

220. De leveranciers moeten VERPLICHT worden om gerecycled plastiek afval daadwerkelijk te laten verwerken tot 

bruikbare producten (anders dan as en CO2 uit de vuilverbranding) 

221. Het huidige systeem vind ik prima  

222. Bewoners allemaal dezelfde voorzieningen geven. Mensen met ondergrondse containers doen veel minder aan 

afvalscheiding omdat zij dat in huis moeten bewaren. 

223. Misschien wat meer ondergrondse plaatsen voor plastic en papier daar waar nu alleen gft en Rest is. Niet 

iedereen is goed ter been om verder te lopen daar waar de ondergrondse (papier en plastic) containers wel zijn.  

224. Huidige situatie is prima; wie niet scheidt extra laten betalen 

225. Explicieter zou mogen worden aangegeven waarin a) glas van een andere kleur dan wit, groen of bruin (er 

bestaan vele tussenkleuren) en b) hondenpoep kan worden gedeponeerd. 

226. De rest afval bakken vaker laten legen in de wijken!  

227. Meer communiceren waarom afvalscheiding in ieders belang is en wijzen op de kosten van afvalverwerking. 

Betere uitleg over het scheiden van plastic, wat wel en niet. Laten uitzoeken wat beter is in plasticafval 

verwijderen, scheiden door particulieren of scheiden uit het restafval. Kosten en wat is beter voor het milieu 

228. Geen 

229. Net als de vurige enquête is deze incompleet waardoor foute conclusies er makkelijk insluipen. Ook is anonieme 

deelname niet logisch 

230. Nee gaat goed 

231. Duidelijkheid over PBD-afval communicatie via streekblad! 

232. Een container bij huis voor PBD voorkomt dat ratten, eksters, ……, ……, zakken open maken. Betalen per gewicht 

bevat het dumpen van afval in andermans bak op. Ook nu gebeurt dat al in de straat. 

233. Datum bekend maken van ophalen grof afval in streekblad. 

234. Er moet een goede controle komen op wat mensen in hun containers stoppen en ze daar vervolgens op 

aanspreken/beboeten. Ik zie tot aan bv-kinderfietsjes in grijze containers en nog heel veel plastic! 

235. 1) Veel vaker legen van milieueiland dat scheelt ook troep eromheen en je komt niet voor niks (met veel afval) 

2) Zeker niet meer containers in mijn (kleine) tuin max 2 (rest+gft) 3) Zeker geen zakken met PBD aan 

lantaarnpaal moeten hangen (zoals in Moerkapelle, Berkel …) 

236. Grotere GFT kilo’s i.v.m. tuinafval van heggen en boombladeren in de straat in de herfst 

237. Stuur het goede formulier naar de goede wijk (dit formulier voor Oosterheem/Boomgaard wij wonen in drieman 

polder 

238. We zijn het eens dat we goed voor de natuur moeten zijn, echter na het zien van diverse rapportages op tv lijkt 

het dat het afvalscheiden via machines beter gaat dan via de mens, dus is het scheiden in een daarvoor 

gemaakte fabriek waarschijnlijk goedkoper dan via de mens huis aan huis. 

239. Op vraag 3 en 4 kan ik geen antwoord geven omdat we eigen containers hebben 

240. Er moet vaker gecommuniceerd worden wat er in de PBT verzameld kan worden. 

241. Nee 

242. Ook bij de eengezinswoningen een ondergrondse container waar afval gescheiden aangeboden kan worden. 

243. Batterij/Electronica container in de buurt (zelfbrengdepot te ver weg) 

244. Ondergrondse containers i.p.v. Zwarte/ grijze en groene bakken 

245. Extra betalen moet beperkt bedrag zijn, om “dumpen” van afval te vermijden. Vraag 6 PBD=2: vanwege gemis 

aan aparte container & ophalen door gemeente 

246. Niet de mensen die nu al 2 containers hebben belasten met nog meer containers. 

247. Een eenvoudige zelfbrengdepot in de wijken zou misschien de rommel rond de milieueilanden wat verminderen 

248. Maak het vooral duidelijk hoe het wordt geregeld. Er zijn veel mensen die geen idee hebben hoe het moet en zij 

zijn ook niet in staat om zelf veel te doen aan wegbrengen ed. zet meer vuilnisbakken neer waar veel mensen 

zijn, zeker als er een evenement is. Weet dit beter. 

249. Geef de inwoners een extra bak, b.v. blauw, voor papier en karton 

250. Meer informatie en acties om het belang van afvalscheiding duidelijk te maken. GEEN DIFTAR! 

251. NVT 

252. Laten zoals het is 

253. Tip: eerder containers legen vaak veel zwerfvuil hierdoor 

254. NVT 

255. Vaker de afval eilanden leeg maken en schoonmaken! Ik kan met mijn kinderen geen karton weggooien i.v.m. 

veel glas wat op de grond ligt. 

256. In bepaalde periodes vaker legen (de bakken in de wijk). Meer plastic containers, die zijn vaak vol. 

257. Grofvuil frequenter datums afspreken (i.p.v. grote tussenpozen) Grijze huisvuil bak elke week laten legen i.p.v. 

1x in de 2 weken zeker in de zomerperiodes ook de groene bak frequenter legen. 
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258. Laten zoals het is tegen lagere kosten. Geen diftar 

259. Camera’s installeren om misbruik/vervuiling te voorkomen! 

260. Het liefst ondergrondse containers 

261. Ik breng wekelijks, als ik boodschappen doe, het afval, papier, glas, etc. naar het milieueiland bij het 

winkelcentrum, daardoor hoef ik mijn grijze container maar 1x per 4 á 5 maanden op de ophaaldag van de straat 

te zetten 

262. Per dag meer plastic afval dan restafval: Dit wijzigen. Plastic afval in buurtcontainer, rest naar milieueiland. 

Milieueiland beter omheinen i.v.m. erg veel zwerfafval in de omgeving!! 

263. Liefste scheiding van afval in fabriek. Max. 2 containers bij huis. 

264. Aanbiedplaats is slecht. Telefonische hulplijn, niet digitaal. 

265. Huidig systeem is prima. Enig punt van verbetering is inzamelpunt voor luiers. 

266. De oud papier containers kunnen wel wat vaker geleegd worden misschien. 

267. Blauwe bak voor PBD, met behoud van tiendaagse leging van alle bakken. 

268. De container voor plastic op het milieueiland (Osylaan) is wel geregeld erg vol. 

269. Het zou helpen als we glas/papier dicht bij ons huis weg kunnen doen i.p.v. 5 a 10 min. Auto/lopen 

270. Grotere gft-afvalcontainers voor tuinafval (snoeiafval etc.) 

271. Vragen 3 en 4 niet van toepassing voor alle huizen in Z’meer. Fout in de enquête!! Komt niet professioneel over 

272. Voorlichting over elektronisch afval, hergebruik hiervan en het gevaar van batterijen in de Kliko! 

273. Een papieren kalender met de ophaaldagen zou ik graag weer terugzien 

274. Betere manier om plastic afval af te voeren (ophaal?) en wijkcontainers vaker legen, (vaak vol) 

275. Ja -weghalen bij de ……. Die er al jaren niet uitkomen. -blijkbaar niks leren -weer een nutteloze nif enquête inzetten 

-geld verspillen. Afval ontstaat bij de producent door allerlei nutteloze verpakking. 

276. Betere voorzieningen om afval makkelijk (dichtbij) kwijt te kunnen zonder dat je voortuin vol staat met 

containers. 

277. Ik hoop niet dat de zwarte container 1x per 4 weken wordt opgehaald, dat lukt niet met de grote gezinnen in 

onze buurt 

278. Grijze rest container minimaal eens per 2 weken blijven legen! Niet nog meer soorten afvalbakken in mijn tuin. 

Dan in de wijk/straat meer ondergrondse containers bijv. papier/plastic 

279. Geen extra bak. 

280. Voor 75+ is het streekblad erg belangrijk 

281. Plastic scheiden is zinloos, want niet ieder plastic kan gerecycled worden en moet dus toch uitgescheiden 

worden. 

282. Onze restafval is haast altijd leeg in tegenstelling der buren. Gaan laten betalen voor restafval die opgehaald 

wordt. In zweden hebben ze dat systeem.  

283. Veel vragen zijn niet goed te beantwoorden zonder duidelijk kostenplaatje 

284. De ondergrondse containers lopen vaak vol in het weekend, daardoor ontstaat onnodig zwerfvuil 

285. Zoals het nu gaat, is goed. Zeker geen extra containers aan huis. 

286. Mensen belonen als ze heel weinig aanbieden! 

287. Geen derde afvalbak. Zomers kruipt het ongedierte uit de groene bak, kleinere bak meer elke week zomers 

ophalen. 

288. 7 slechte vraagstellingen 
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B. Hoogbouw steekproef 

1. Ervoor zorgen dat op alle verzamelpunten er containers staan waar alle te scheiden producten in kwijt kunnen 

2. Zet het groot in het streekblad of extra folders 

3. Meer verschillende ondergrond containers. Bij de complexen 

4. Geen ideeën maar wat zou het fijn zijn als we veel meer in een wegwerpmaatschappij zouden leven. Goede 

kwaliteit + langere levensduur! 

5. Van de gft-wijkcontainer een grotere ondergrondse container maken 

6. Het begint al met het juiste enquêteformulier krijg in ons appartementencomplex een formulier voor laagbouw?  

7. Veel inwoners maken gebruik van het diftar systeem. Ik heb geen enkele vraag kunnen ontdekken die daarop is 

afgestemd en dat vind ik een knappe misser! 

8. Het is beter dat het grofvuil gratis blijft zo is de kans dat het gedumpt wordt kleiner 

9. Behalve hoogbouw ook laagbouw afval laten brengen naar ondergrondse containers/milieueilanden. (I.p.v. 

allerlei bakken aan huis). Uiteraard wanneer afval goed gescheiden is, hou je heel weinig restafval over. 

10. Bij ons in het appartement loopt alles op rolletjes 

11. In sommige gevallen is het beter om toch nog een brief te sturen i.p.v. internet/site 

12. Wederom 1 dag per 6 weken aanbieden om groot afval op te halen 

13. Gewoon doorgaan hoe het nu is 

14. Ik zit vaak met kunststof verpakking voor wasmiddel (onleesbaar) en andere schoonmaakmiddel. Is dat hard 

plastic en mag dit bij PBD-container of is dit restafval? 

15. Meer milieueilanden in de wijk (indien gekozen wordt voor zelf afvalscheiden) 

16. De gft bakjes van de container in de wijk zijn onhandig en te klein 

17. In ieder geval goede aanwijzingen wat recyclebaar is en wat niet 

18. Persoonlijk vind ik al die containers in straat voor je deur afgrijselijk. En een achteruitgang voor de buurt. Heb je 

een knoert van een huis, prima in je grote achtertuin. Wij hebben nu een ondergrondse container, fantastisch, 

nooit rommel in je huis  

19. De mensen houden zich nu al niet aan de regels. En zie of hoor vaak dat ze glas in onze vuilcontainer gooien 

dus zou beter zijn als je alles in één container dumpt. 

20. In de zomer de gft-container (ondergronds) vaker legen. Veel stank en vliegen bij aanbiedpunt 

21. Meer papiercontainers in de wijk (+glas) of speciale ophaaldagen aan huis (is handig voor bewoners die geen 

auto hebben) 

22. Bij ouderen complexen glas en oud papier & karton containers (in de grond). Complexen (appartementen) - 

afstanden van deze containers zijn vaak op grote afstand geplaatst. 

23. De prullenbakken buiten van klep voorzien zodat de vogels het er niet uit kunnen halen i.v.m. zwerfafval 

24. Ik ben tevreden zoals nu verloopt bij de flats 

25. Deze vragenlijst is niet voor hoogbouw maar voor laagbouw!! 

26. Vraag de mensen uit vraag 31, woon in Meerzicht hoogbouw dus deze vragen waren voor mij niet relevant!!! 

27. Nee 

28. Beter uitleggen wat wel en niet in het PBD moet. 

29. Als je wat koopt alles zit in plastic, laten de grote bedrijven is met een oplossing komen die het verpakken 

30. Meer afvalcontainers voor PBD 

31. Folder (als er nieuws is) (i.v.m. bijv. feestdagen) wanneer? stel dat je het aan de straat moet zetten (bijv. afvalzak 

plastic vraag 10) (geen computer geen smartphone)  

32. Deze enquête is nogal onduidelijk inzake de afvalinzameling via ondergrondse containers bij huizenblokken 

33. Al in het onderwijs meer aandacht voor het milieu en afval vooral zwerfafval is een = onbewust = probleem 

34. Als alle rest afval is gescheiden van luiers en incontinentiemateriaal dan heb ik eens in de 14 dagen een klein 

zakje rest afval ik denk van 10 liter.  

35. Voor papier glas en pbd een voorziening bij de diftar containers. Ouderen willen wel, maar kunnen vaak niet naar 

een milieueiland elders in de wijk.  

36. Beter schoonhouden van de omgeving glas/plastic containers 

37. Verzamelpunten ook in het weekend legen. Waar laat je grote glas potten. Past niet in bak 

38. Geen 

39. Belangrijk dat grofvuil 1x per maand door gemeente wordt opgehaald ik heb bewust geen auto! 

40. PS het zou fijn zijn dat er op de milieu-eiland beter toezicht was d.m.v. camera's 

41. Nvt 

42. Nu gaat goed waarom maken wij druk over! 

43. Betere voorlichting, ook in andere talen dan Nederlands, bij milieu-eiland wat wel en niet in container mag. 

(Symbolen zijn te onduidelijk) Plus een mogelijkheid om afval dat niet in de container hoort/past in een 

restafvalcontainer ter plekke te kunnen doen om zwerfafval naast de containers te voorkomen of zwerfafval 

regelmatig weghalen. Afvalcoaches die mensen informeren. Kinderen of scholen via computerspellen o.i.d. 

informeren wat in welke container mag. 
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44. De omgeving van de eilanden waar papier en glas enz. staan zou wel schoner mogen. 

45. Klein chemisch afvalinzameling (kca) vroeger reed er een bus waar je dit kon brengen 

46. Geen 

47. Glas en textielcontainer bij de flat. 

48. Neen. 

49. Beter toezicht 

50. Goedkoper 

51. Afvalkalender voor t hele jaar introduceren 

52. Jongeren meer betrekken [voorlichting geven] 

53. Enquête uitsluitend digitaal verspreiden, scheelt papierafval. 

54. Duidelijk maken dat gft-afval uit de keuken negatief is voor het plastic bij het restafval. Plastic neemt te veel 

geurtjes over, zodat het lastiger is te recyclen. Veel mensen weten dat niet of onvoldoende. Dus gewoon een 

klein bakje in de keuken plaatsen voor gft, En dat apart weggooien. Scheelt ook stank en vliegjes in de 

woonkamer.  

55. Klimaatverandering, warmere zomers: in perioden van ‘tropische’ temperaturen is het goed om het restafval en 

gft 1x per week op te halen. Dat kan bekend gemaakt worden op de gemeentesite, in huis aan huisbladen en op 

informatieborden in het Stadhuis. 

56. Nope 

57. Net als in andere gemeenten gratis zakken van de gemeente voor PBD, zodat mensen eerder hun PBD scheiden 

en ook de juiste zakken gebruiken. Goed aangeven wat in de PBD bakken mag, zodat PBD-afval niet onnodig 

verbrand moeten worden omdat het niet goed gescheiden is.  

58. Vele gemeenten gaan over op pmd in de grijze bak (of doen dit al een tijdje). Zoals het Westland 

59. Vanaf 1 november. Alleen het eerste jaar kost flink meer. Daarna bespaart het juist geld. Minder kosten voor het 

ophalen, container huur. Minder belasting voor de werkers. Milieubewuster: er wordt efficiënter gescheiden en 

daarmee is de netto afval dat overblijft veel minder, waardoor het te veel aan afval meteen is opgelost. Dus: 

probleem afvalberg opgelost, goedkoper, beter voor het milieu, minder kopzorgen 

60. Bron van Westland: https://www.rodi.nl/westland/303428/vanaf-1-november-geen-gele-zakken-meer-

inwestland#:~:text=Vanaf%201%20november%20zijn%20de,Klimaat)%20donderdagmorgen 

61. %207%20juli%20bekend. 

62. Er zijn tal van andere gemeentes die al langer werken met pmd in de grijze bak en nascheiding. 1 tip: denk aan 

het milieu, kies voor nascheiding en denk minder aan de bewustwording van voorscheiding. 

63. Graag een andere oplossing voor de container voor gft. Als het waait dan waait het afval in je gezicht!!!! 

64. Hogere kosten zorgen voor dumpen van afval. 

65. Voor oudere mensen in een kleine woning is het niet makkelijk om afval gescheiden in huis te bewaren. En ook 

het wegbrengen is lastig als je niet zo goed ter been bent. Ik vind dat afvalverwerking een basisbehoefte is voor 

de mens en een basis service zou moeten zijn van de gemeente. Vragen over luiers en incontinentiemateriaal 

vind ik volslagen buiten de kaders. Laat dan eerst maar eens weten wat dat zou betekenen, voordat je er burgers 

over bevraagt. Wij hebben tenslotte geen idee wat hiervan de voor en nadelen zijn en de daarmee gepaard 

gaande kosten. Ook vind ik het vreemd dat er met geen woord gerept wordt over het eerdere afval referendum. 

Denkt da gemeente dat wij dat al vergeten zijn. Wat is er met die uitslagen gedaan? En waar staan we dan nu? 

Waarom wordt er geen woord over gerept in deze enquête? Het is alsof de vorige stappen er niks toe doen en 

dat we weer opnieuw beginnen. Deze open opmerking is de enige reden waarom ik de moeite heb genomen om 

de vragen in te vullen. Succes ermee en zorg voor eerlijke uitkomsten. De burgers zijn niet gek in Zoetermeer! 

66. Wat mij opvalt is dat bij de afval bakken op locaties er geregeld spullen worden gedumpt naar de bak die hier 

niet voor bestemd zijn. Camera controle en/of handhaving langs deze locatie zou mogelijk kunnen helpen.  

67. Bouw de gft-containers bij wooncomplexen zonder tuin om voor plastic of papier. 

68. Als er een regeling zou zijn dat minder afval ook goedkoper is zou ik meer geneigd zijn gft te scheiden van 

gewoon afval  

69. Nee 

70. In mijn wijk heb je ondergrondse containers. Het is zeer vervelend dat je tag (geel ding) alleen werkt bij de 

container die het dichtstbijzijnde is. Soms loop je in je wijk en heb je afval en dat kan je niet kwijt. Het duurt 

soms erg lang voordat je een normale prullenbak tegenkomt. Mensen die hun hond uitlaten bijv. Waarom 

zouden die hun zakjes met hondenpoep niet in een ander container kunnen gooien? Doordat je ze met een tag 

opent is toch te achterhalen wie ik ben waar en waar ik woon. Waarom zou ik niet elders afval kunne weggooien 

als dat min beter uitkomt. Mijn auto staat in de buurt van afvalbakken geparkeerd die ik niet kan openen. Hoewel 

ze dus wel op loopafstand staan van mijn huis. 

71. Geef ons de mogelijkheid tot ondergrondse containers. Dit stimuleert het scheiden meer.  

72. Grotere ingang van de ondergrondse container voor gft. Een aparte container voor plastic bij de flat, en evt. ook 

een voor papier en blik/pak.  

73. Neen 
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74. Een container voor ook plastic en drinkverpakkingen 

75. Meer voorlichting over wat er wel en niet in PBD mag, meer grondcontainers voor PDB. Wij hebben aan de 

overkant van de straat een grondcontainer die wij niet mogen gebruiken, plaats er dan bij ons containers ook 

een  

76. Bij grote appartementencomplexen papier en plastic containers plaatsen. Zodat het gemakkelijker weg te 

gooien is. 

77. Verzoek om in de wijk Het Nieuwe Dorp een milieu-eiland te plaatsen waar je restafval, plastic, karton en papier, 

gft, Textiel en eventueel een container voor lampen en batterijen.  

78. Heb een adoptie tuin en kan daar het tuinafval niet van kwijt, al verschillende keren aangeven maar wordt niks 

meegedaan.    

79. We hebben ondergrondse rest afval en gft-containers, maar verder scheiden is onmogelijk. Zou er graag andere 

containers bij willen zodat ik wel alles kan scheiden 

80. Zelf scheid ik alleen geen gft, de rest allemaal wel. Gft is moeilijk in huis apart te bewaren (trekt ongedierte aan). 

Ik vind het soms wel vervelend dat ik huisafval en gft in de straat kwijt kan, maar dat ik voor plastic en overig 

afval een paar straten verder moet zijn. Vooral papier/karton is daarbij een issue, dat is hier in huis een groot 

gedeelte van het afval i.v.m. bestellingen. Nu combineer ik dit meestal met het doen van boodschappen 

81. Nee 

82. In een appartement is geen ruimte om 6 soorten afval te scheiden. Ik kan niet 6 prullenbakken kwijt. 

83. Minder glasbakken ten gunste van papier 

84. Wegens het gescheiden regenwater en afvalwater systeem in Zoetermeer, veel meer handhaven op het (niet 

toegestane) auto wassen op straat.  

85. Wel zorgen dat rondom de feestdagen de containers extra geleegd worden wegens volle bakken door 

kerstpakketten cadeaupapier etc. 

86. Aangepaste containers die afval weggooien in een ondergrondse container makkelijker maken 

87. Betere zakken voor gft. Nu vallen ze binnen een paar dagen uit elkaar, wat voor een smerige bende in je keuken 

zorgt. Ik ben dus gestopt met gft scheiden, omdat het niet werkt.  

88. Milieustraat vaker legen. Is vaak vol, voornamelijk karton en papier container. Meer ondergrondse containers 

aanbieden; is hygiënischer, gebruik ervan kan worden beperkt d.m.v. toegangspas en biedt vaker de 

mogelijkheid om een vuilniszak weg te gooien. 

89. Neen 

90. Betrouwbaarheid gft-container bij Stadstheater verbeteren 

91. Meer ondergrondse containers bij ons complex. Voor PBD voor oud papier en karton en voor glas. 

92. Verstrek niet al te grote/kleine containers aan appartement bewoners zodat deze makkelijker aan 

afvalscheiding kunnen doen. Dus een voor PBD, een voor gft en een voor rest afval. Oud papier, Glas en Textiel 

kunnen deze bewoners makkelijk zelf gescheiden houden. 

93. Zorgen dat je kosten bespaard bij het scheiden van afval. Zodat ons huishouden hier voordeel uit haalt. 

94. Inwoners die afval goed scheiden en dus minder restafval hebben, hoeven minder afvalstoffenheffing te 

betalen. 

95. Overal ondergrondse afvalcontainer invoeren. Daarnaast alle eilanden gelijk uitrusten. Kijk waar. Bedrijfswagens 

bij een eiland parkeren meer kan laten legen voor het weekend. Men dropt graag hun spullen. Mensen op 

attenderen vuil op te ruimen mag meer aandacht krijgen. Voorbeelden laten zien wanneer men een zooitje van 

maakt. 

96. Meer afvalcontainers nabijer wooncomplex zoals papier/karton, glas, textiel. Heb nu alleen gft en restafval 

container. 

97. Nee 

98. Voor ons als ouderen is het aan te bevelen alle afval in ondergrondse containers op te vangen. Zodat het ook 

op diezelfde plek in een keer kan worden verzameld. Het is van de gekke dat wij als ouderen op de fiets (dat doe 

ik altijd als het regent wacht ik tot het weer droog is) glas en plastic 1 km verder moeten brengen en storten. 

Dus ook die beide, plastic en glas, voor de deur in de ondergrondse containers. 

99. PBD-regels zouden duidelijker kunnen worden gecommuniceerd 

100. Camerasysteem plaatsen bij de milieueilanden en de troep daar vaker op laten ruimen  

101. Het zou helpen als jullie afval coaches per wijk hebben waarbij bewoners langs kunnen lopen of een afspraak 

mee kunnen maken om afval zaken te bespreken of hulp te krijgen welk afval soort nou waar en waarom afval 

apart inzamelen zo enorm belangrijk is. Afval coach kan ook mee kijken in huis wat en hoe scheiden makkelijker 

is/ kan. Het zou denk ik de gemeente kunnen helpen om de afval zaken nog beter voor de gemeente in orde te 

krijgen.  

102. Ik denk dat er op straat meer plekken aangeboden moeten worden om afval te kunnen verzamelen. Soms loop 

ik meer dan een kwartier op straat met bijv. mijn afval voordat ik een prullenbak tegenkom. 

103. Wij willen ondergrondse containers in de wijk en af van de containers in de tuin 

104. Geen 
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105. Nvt 

106. Wij zouden graag ondergrondse afvalcontainers willen krijgen. LEEUWENHOF  

 

 

 

 

 

C. Oosterheem steekproef 

1. Investeer in een installatie voor ingezameld afval te sorteren  

2. Betere communicatie en info over afvalscheiding 

3. Glas, pap, pad containers dichter bij huis 

4. Cameratoezicht op milieueilanden 

5. Sneller grof afval ophalen 

6. Investeer in scheiding installatie 

7. Ik denk dat luisteren en snelle reactie vanuit positiviteit voordeel kunnen leveren 

8. Voorstander van ondergrondse containers 

9. "huizen met grote tuin grotere/gratis groene bak en afhankelijk v.d. kosten plastic zelf scheiden of in fabriek" 

10. Liefs een ondergrondse container i.p.v. de zwarte bak en dan betalen per zak i.p.v. heffing. Zwarte bak is zeer 

onhygiënisch 

11. Gratis zakken voor plastic/gft net zoals andere gemeenten, dat is motivatie!! 

12. SVP grotere grijze bak i.v.m. een grote familie 

13. Bak voor luiers bij inzamelplaats  

14. Hou de kosten laag  

15. Ook hardplastic moet gerecycled kunnen worden 

16. Graag inzamelzakken voor PMD zoals omliggende gemeenten 

17. Grotere gft-container in de wijk  

18. Bestaande situatie bevalt goed 

19. Waarom de kleuren glas scheiden als in de container het samen komt? 

20. Hou prijsstelling collectief 

21. Oosterheem ondergrondse containers vaker legen. Ook meer bakken aanbieden voor thuis scheiding 

22. "niet langer dan 2 weken rest en gft ophalen i.v.m. stank 

23. Niet meer dan 2 bakken, gft en rest. De andere brengen we weg" 

24. Ik zou graag PMD willen scheiden, maar dat is lastig want het wordt niet apart ingezameld zoals rest of gft 

25. Bekijk het vanuit de burger. Ik betaal al belasting voor de afvalinzameling, niet besparen dus! 

26. Dichterbij zijnde containers 

27. Aparte container of meerdere plaatsen in de wijk afval weg te brengen! 

28. Fan van milieueilanden 

29. Buren gooien afval in onze container, beter afgesloten 

30. Bij ondergrondse container is het vaak een puinhoop. Veroorzaakt door sterke wind 

31. Een container voor plastic, dan wordt scheiden makkelijker 

32. Restafval is het viest. Dus per 2 weken ophalen is goed, niet minder 

33. Amper rekening gehouden met ouderen en mindervalide 

34. De containers in de wijk zijn regelmatig vol. vaker legen geeft minder vervuiling naast de containers en minder 

irritatie 

35. In de zomerperiode met meer frequentie gft-ophalen 

36. Een afvalkalender, meer mogelijkheden dichtbij huis zoals containers/ kilo’s voor de deur (evt. zakken 

plastic/papier) 

37. "Zelfbrengdepot langer open" 

38. Bij de eilanden betere controlemiddelen bijv. camera's. Wordt vaak een bende. 
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39. Kleine container voor batterijen bij gft en rest of op de milieueilanden. (Bij supermarkt ed. werkt niet) + blijf 

communicatie inzetten op verantwoordelijkheid.  

40. Grondcontainers met tas te openen 

41. Afval thuis verbranden in alles brander 

42. Zeker, wat minder niets doende ambtenaren op het vuil depot laten rondlopen.  

43. Regelmatig legen (meer) van inzameleilanden om zwerfvuil tegen te gaan 

44. Vaste kosten afvalheffing omlaag en betalen per kilo restafval 

45. Zet overal/bepaalde punten meer ondergrondse containers vooral bij huizen, gaan mensen beter scheiden en 

je kunt minder vaak legen. 

46. Prima tevreden met huidige wijze van afvalinzameling! 

47. Frequentie restafval 1x per week: gft 1x per week (in de zomer kan dit minder frequent): PBD duidelijk 

communiceren hoe kan dit te scheiden (Frankrijk geeft een goed voorbeeld hoe dit moet) 

48. Toezicht op de afvalscheidingsplaatsen, soms een enorme rotzooi. 

49. Naar mijn mening kunnen de milieueilanden beter in de gate worden gehouden. Het is vaak een zooitje (ik weet 

dat dat door de mensen komt, maar toch...). 

50. 1. Sloten op de grijze containers zoals jaren geleden de bedoeling was. 2. Wijzigingen m.b.t. inzameling in het 

streekblad opnemen. 3. Vraag 17 1e en 3e punt." 

51. Duurder maken zorgt er zeker voor dat mensen hun rotzooi in de struiken gooien. Dat is hier vaak te zien. 

52. Ik ben bang dat er bij een hogere afvalstoffenheffing er nog meer afval naast de bakken wordt geplaatst 

53. Ook in wijken met eengezinswoningen een ondergrondse container plaatsen voor papier/plastic/ rest afval. 

Alleen gft-container aan huis omdat je dan niet nog extra zak daarvoor moet aanschaffen. Is dan ook dat 

vuilniswagen minder langs hoeft te komen.  

54. Het aanbieden van grofvuil een keer per week 

55. BPD wordt door jullie bij het restafval gedaan omdat men slecht scheidt, dus betere voorlichting zou helpen! 

56. Alles houden zoals het nu is 

57. Er moeten 2x PBD's op de gezamenlijke plaats komen te staan en 1x overige die ook niet tussen de andere 

containers mogen staan. Bijvoorbeeld gecombineerd afval waarvan een gemiddelde burger niet weet wat hij er 

mee moet doen. 

58. Mentaliteit veranderen zodat het niet altijd zo'n rotzooi wordt bij de containers door heel Zoetermeer. Dit is een 

grote ergernis voor ons. 

59. Stortkokers in flats aanbrengen en meer plastic, karton enz. containers plaatsen en de containers vaker legen. 

60. "Vaker milieueiland legen (voor het weekend)" 

61. Als het plasticafval opgehaald wordt, zou ik dit gescheiden houden. 

62. Nee 

63. Er is bij winkelcentrum géén container voor karton. Wél voor papier dus graag. 

64. Belang van afval scheiden meer benadrukken, in het streekblad bijv. 

65. Ik wil dat ik om de week gft en restafval kan blijven aanbieden en wil géén extra aan huis. En géén hogere kosten. 

66. Maak het inwoners makkelijk. Als scheiden ook kan bij afvalverwerking doe dat dan. Bewustzijn is er wel, maar 

gemak bevordert betere afvalscheiding. Voorkom zwerfafval door voldoende capaciteit in de afvalbakken en 

leeg de bakken voldoende. 

67. Grotere groene bak bij tuin/planten. Gratis grofvuil halen bij verhuizen/ verbouwen (geen puin). En als je geen 

auto hebt (oudere) 

68. In Duitsland rijdt een afval wagen alleen met één bestuurder, als de afvalbak op straat staat wordt dat met een 

elektronische arm opgepakt. Spaart loonkosten. 

69. Meerdere soorten bakken is geen optie gezien de kleine tuinen!! 

70. Plastic, blik & drinkpakken in container bij huis verzamelen en 2 keer per maand ophalen door gemeente, 

restafval 1 keer per maand en gft 2 keer per maand 

71. Meer plaatsen waar je gescheiden afval kan aanbieden. Per vier straten een eiland 

72. Liever niet meer containers plaatsen. Daar is geen plaats voor waar ik woon. 

73. Liever niet nog meer containers plaatsen. 

74. Ik ben sterk voor nascheiding van restafval en PBD, omdat dat dan beter geschiedt en dus het milieu beter 

beschermd wordt. 

75. In mijn gezin functioneert zelf brengen naar containers prima. 

76. Meer afvalscheiding in containers bij huis voor papier, glas en plastic enz... 

77. Meer milieueilanden creëren 

78. Op wijk containers zetten welke soorten (bv. plastic) wel of niet in de bakken mogen. bv. piepschuim en 

bubbeltjesplastic 

79. Op wijk containers zetten welke soorten (bv. plastic) wel of niet in de bak mogen. Bv-piepschuim, 

bubbeltjesplastic 

80. De ouderwetse afvalkalender op papier weer toesturen. 
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81. Veiliger, onlangs met mijn vingers vast gezeten tussen de bak. Kreeg ik niet meer los, vinger gekneusd. 

82. "-Centrale containers vaker legen -Zwerfafval vaker opruimen" 

83. Nee 

84. Handhaving werkt beter dan allerlei wollige coaching en voorlichting 

85. Vaker op tijd 

86. Om de week restcontainer ophalen of ondergrondse container erbij 

87. Mini container restafval wekelijks ophalen 

88. Overzichten laten zien aan buurtbewoners 

89. Nee 

90. Wat vaker papier container legen 

91. Regelmatig blijven inzamelen van afval 

92. Plastic containers naast rest containers 

93. Op meer plekken containers of persoonlijke gft-containers 

94. Kijk waar de over gesproken buurt behoefte aan heeft 

95. Afvalinzameling kosten laag houden 

96. Grofvuil zelf wegbrengen dit scheelt geld voor gemeente 

97. Flyer door de wijk over afvalscheiding zodat mensen er bewust van worden 

98. Weten wanner het grof word opgehaald 

99. Nascheiden 

100. Bij sommige woonomgevingen wat meer containers voor bijvoorbeeld plastic of glas. Soms moet je een afstand 

reizen om dat te doen 

101. Maak het burgers zo makkelijk mogelijk. Dat voorkomt zwerfvuil. Geen pasje voor ondergrondse containers en 

geen bijdrage vragen voor inleveren grofvuil. Communicatie op de plekken waar vuil gedeponeerd kan worden; 

bijv. op de ondergrondse (wijk) containers. Ook op de website van de gemeente Zoetermeer, zodat je vragen 

kunt nazoeken. Verder via huis aan huisbranden communiceren 

102. "uitgebreidere omschrijving welk soort afval in welke container moet. Waar moet bijv. de lege fles van 

wasverzachter in; bij het plastic. O het restafval; de doos van gebak OF PIZZA; BIJ HET OUD PAPIER OF. Ik zou 

een uitgebreidere omschrijving op internet op prijsstellen. Waarbij moet bijv. de fles van de wasverzachter; bij 

het plastic of restafval. Waar moet de door van gebak of pizza; bij het papier of restafval. Waar moet het 

aluminium bakje van de magnetron maaltijd; bij et blik of restafval. Waar moet de zak van het waspoeder; bij 

het plastic of restafval. Dit zijn maar een paar voorbeelden, maar op de verpakking kan ik het ook niet 

terugvinden." 

103. Meer containers dichtbij huis die hebt apart aanbieden makkelijker maken  

104. "Ja. Meer milieueilanden in de wijken (Oosterheem). Denk aan over hoe jullie afval meten - PBD is heel licht, dus 

per kg meten vertelt niet de hele verhaal. Qua volume een frequentie is dat de grootste die ik heb, maar qua 

massa is dat absoluut niet de grootste. Meer betalen voor vervuilers is goed, maar ik geloof jullie niet als jullie 

zeggen dat ik (die goed scheiden) gaat dan minder betalen. Dat geloof ik niet, dus jullie moeten eerst een 

concreet en transparant voorstel introduceren over wie betaalt wat. ""Minder betalen"" is niet goed genoeg." 

105. Grofvuil ophalen weer gratis maken 

106. Die containers zijn wel gig smal voor een doorsnee vuilniszak. Die kunnen ook maar halfgevuld. Over zuinig en 

plastic gesproken. Waar is men bang voor, dat er hele meubels in de afvalcontainer worden gedumpt? Nu moet 

je zo douwen dat je hele hand zich door de zak boort, met alle risico op viezigheid vandien, of inderdaad maar 

half vullen. Rol Eye. 

107. Ik heb enige tijd geleden een uitgebreide brief gestuurd. Helaas niks op gehoord en aan deze enquête te lezen 

is dit niet meegenomen in jullie onderzoek. Wanneer we betalen per zak zijn mensen met aandoeningen en 

ziektes, mensen die in armoede leven in een groot nadeel. Goedkopere producten zitten met meer 

verpakkingsmateriaal verpakt->meer afval. Mensen met bepaalde aandoening/ziektes hebben meer afval door 

aandoeningen en medicatie. Meer bakken in de tuin, minder ophalen=meer stank en overlast. Zeker met de 

klimaatveranderingen=opwarming. Grofvuil betaald maken=meer vuil dumpingen elders-> zie andere steden die 

dit gedaan hebben. Veel buren scheiden niet, karton, papier en plastic gaat in restafval, hun erop aanspreken 

geeft ruzie. Betere uitleg, controle, scholen bezoeken o.i.d. nodig. Ik vraag me af of de gemeente bij het maken 

van deze keuzes weleens kijkt naar het merendeel van de inwoners in Zoetermeer, de mensen in de 

huurwoningen, flats en gewone rijtjeshuizen, met normaal (klein) formaat tuin. Aan de plannen die er nu liggen 

(en deels al zijn uitgevoerd) lijkt het daar niet op.  

108. Display met informatie over afvalinzameling nabij locatie ondergrondse containers in de wijk aanbrengen. 

109. In deze vragenlijst minder de voorkeur neerleggen op afvalscheiding door mensen zelf. Informatie over 

nascheiding en de onderzoeken daarnaar missen.  

110. Evt. ondergrondse container naast die van het gft en rest afval. Als je goed gaat scheiden heb je voornamelijk 

plastic afval beetje gft en heel weinig rest afval. Als ik plastic gaat scheiden, heb ik 3 vuilniszakken per week vol. 
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Ik kan ze niet altijd direct wegbrengen en heb ook geen ruimte voor de opslag van die zakken. Als dit makkelijker 

zou gaan, zou ik het wel scheiden. 

111. Vaker beschikbaar houden van containers in de wijk. Sommige zijn regelmatig defect waardoor het afval minder 

goed weggegooid wordt. 

112. Er is geen vraag over zwerfafval in deze survey, is dat bewust gedaan? Naar mijn mening leidt elke vorm van 

gedifferentieerde tarifering tot meer zwerfafval. 

113. Duidelijker communiceren dat grof tuinafval niet in de gft-verzamelcontainer hoort 

114. Ongebruikte ondergrondse containers in de wijk gebruiken voor plastic afvalinzameling.  

115. Zoveel mogelijkheden om afval te scheiden vlakbij huis (dit moet het scheiden motiveren) 

116. "Makkelijker maken om afval te scheiden. Nu door de wijk lopen met tassen/kratten naar de container is niet 

fijn. Zeker omdat deze regelmatig niet werken en ik dan weer terug moet met mijn afval " 

117. "Wij hebben in het verleden plastic gescheiden. Wij zijn hier mee gestopt. Machines kunnen dit veel beter. 

Bovendien komt het plastic op verkeerde plekken terecht. Gescheiden afval wat toch bij het rest komt. 

Gescheiden afval wat naar arme landen gaat en deze landen worden met een probleem opgezadeld. 

Verschillende gemeente hebben al getest en het bleek beter te werken dat machines het afval sorteren. Extra 

betalen voor grofvuil werkt ook niet. Er wordt dan meer afval gedumpt. Komt de leefbaarheid niet ten goede." 

118. "1. Ik vind de internetsite van de gemeente niet altijd en overal even gebruikersvriendelijk. 2. Ik mis op de site 

informatie over het milieuvriendelijk (kunnen laten) verwerken van enkele specifieke afvalproducten. Met name 

donzen dekbedden. Voor zover ik nu kan nagaan kan ik dat laten doen op een enkele plek elders in Nederland 

(niet in de buurt van Zoetermeer), of bij Beter Bed. Maar bij Beter Bed kan dit alleen als je tegelijkertijd een nieuw 

dekbed bij hen koopt. Deze informatie staat overigens niet op de internetsite van de gemeente." 

119. Geen suggesties. Ik vind het prima zo. Opmerking deze vragenlijst wijkt af van de papieren vragenlijst 

120. Betalen voor aanbieden restafval in ondergrondse containers lijkt mij niet juist. Ten eerste omdat dat zwerfafval 

geeft dan wel het in de verkeerde container gegooid wordt. Ten tweede men kan dan geen kleine hoeveelheden 

in de container gooien, elke keer kost geld. 

121. - 

122. Er wordt veel afval bij de milieueilanden gedumpt Het vereenvoudigen en ophalen van grofvuil zou dit kunnen 

voorkomen Misschien elke wijk een centrale plaats? 

123. Laat het duidelijk zijn, wat jullie ook doen, we raken ons afval wel kwijt. Jaren geleden kon ik afgegraven gras uit 

de tuin niet kwijt bij het zelf breng depot. Die zijn dus gewoon de ondergrondse container in gegaan. Als we 

moeten betalen voor restafval, kom het in de ander plekken terecht waar het wél gratis is. Gemeente moet zich 

voor de burgers opstellen en niet vooral voor zichzelf! 

124. Nee 

125. "Betere informatievoorziening op de websitegemeente. Stikkers/borden bij inzamelpunten met info over wat 

wel/niet aan te bieden en wat de gevolgen zijn van verkeert aanbieden voor het milieu en de gemeente." 

126. "Capaciteit ondergrondse containers en PBD vergroten. De inlaat klep is op sommige PBD-locaties klein. Wc 

rokkeveen" 

127. Meer eenduidigheid wat bij welke categorie hoort, zoals hard en zacht plastic.  

128. Hoe voorkom je verpesten van gescheiden afval (doet de een zijn best, gooit de ander zijn plastic bij het gft of 

karton bij restafval)? Om dit te voorkomen en om bij de volle containers (of storingen) in de wijk zwerfvuil te 

voorkomen is een suggestie om met de tag meerdere containers in de directe omgeving te kunnen openen. Nu 

is er 1 toegewezen, waarom niet een alternatief ook toewijzen. Mensen nemen zeldzaam het afval mee terug 

naar huis als de container niet werkt, misschien is men wel bereid de moeite te nemen naar volgende container 

te lopen.  

129. Een extra diftarbak dichterbij de woning voor plastic afval. Dus niet in de milieustraat. 

130. Als je al mensen wil laten betalen voor restafval, denk dan aan het gewicht i.p.v. het aantal keer een houd 

rekening met het feit dat de klep het regelmatig niet doet.  

131. Betalen per aanbieding. Ik zie buren van alles in de ondergrondse container proppen zoals karton. Milieustraat 

is vlakbij!  

132. Zakken voor plastic en gft uitdelen aan huis. Plus folders met duidelijke uitleg over afval scheiden (ook te 

begrijpen voor kinderen of anderstaligen, dus met plaatjes) 

133. De ondergrondse gft-container is veelte klein. Deze is maar de helft van een restafval container. 

134. Zorg dat plastic scheiden zin heeft.  

135. Ik begrijp niet waarom eengezinswoningen geen containers krijgen. Ruimte zat, maar niet om vier prullenbakken 

en zakken neer te zetten in de keuken 

136. Hoe makkelijker je het maakt, hoe meer mensen zullen scheiden. Drifters zijn relatief makkelijk en geven geen 

grote lelijke stinkende bakken in de tuin. Plastic kan daar prima bij als ik zie hoeveel plastic afval we hebben (en 

plastic afval moet omlaag). Ook karton is idioot veel. 

137. Voor het plastic e.d. afval, papier en glas moet ik altijd i km fietsen. Dat zou misschien wat beter kunnen, maar 

niemand wil zo'n milieu-eiland in de buurt. Ik ook niet. 
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138. Plastic en blik uit restafval scheiden in de fabriek is goedkoper, dan gescheiden inzamelen. Zit er per ongeluk 

iets verkeerd in de plasticbak, dan wordt ie in zijn geheel afgekeurd en verdwijnt het alsnog in de 

verbrandingsoven. 

139. Om mij heen hoor ik de nodige scepsis of het gescheiden afval gerecycled wordt of uiteindelijk toch als restafval 

wordt behandeld. Voor mij geldt dat met name voor PBD. Meer informatie over recycling zou welkom zijn. 

140. Zie mijn opmerking over het ophalen van grofvuil. Wellicht de creatie van speciale plekken in de wijk, waar 

grofvuil kan worden aangeboden in plaat van het neerleggen van dit vuil bij de ondergrondse vuilcontainers. 

141. Laat mensen die niet talig zijn of laaggeletterd meelezen. Als zij het begrijpen, gaan meer mensen het doen. Ik 

denk namelijk dat de begeleidende brief al lastig kan zijn.  

142. Hou het laagdrempelig en beloon de burgers die afval scheiden en beboet de mensen die het vertikken! 

143. Duidelijke en toegankelijke instructies bij afval inzamelpunten over hoe wat in welke container moet, hoe je het 

beste afval kunt scheiden en welke services de gemeente biedt op dit gebied. 

144. Camera's ophangen bij de milieu-eilanden. Er wordt af en toe zo'n zooitje van gemaakt. 

145. Bij de gft en restafval container nabij de woning, ook PBD-container plaatsen. Als je afval scheidt dan heb je zeer 

regelmatig PBD-afval waarvoor je verder moet lopen/ rijden dan restafval. Door deze extra PBD-container te 

plaatsen stimuleer je afval scheiden veel meer. 

146. Meer containers voor papier en plastic te scheiden in de buurt van de woonwijken 

147. De ondergrondse gft-containers soms dicht bij de huizen gepositioneerd vooral in de warme zomerperiode 

frequenter later reinigen vanwege de stank 

148. Waistdisposer in de wasbak zodat het groente afval gelijk weggespoeld kan worden. 

149. Zet het duidelijk op de website 

150. Tuinafval ophalen. Alles in de gft bak proppen is kut 

151. Het scheiden van afval positief belonen 

152. Statiegeld of terugname garantie invoeren voor alle producten. 

153. Komt regelmatig voor dat op zondag de grofvuildepot vol is. Gaat daar niet eerder een signaal van af naar jullie? 

Ik neem dan mijn zak weer mee terug en zet deze in de schuur. Maar sommigen doen dat niet en laten de zak 

achter bij het depot. Met alle gevolgen van dien. Zakken worden opengehaald door katten en gevogelte. 

Onnodige overlast voor de bewoners die nabij de depots wonen. 

154. - 

155. Nee 

156. Nog duidelijker aangeven (met stickers op de ondergrondse containers) voor bijv. PBD wat er wel en niet in mag. 

Beter communiceren wat er met het afval gedaan wordt en hoe het verwerkt wordt. En wat alternatieven kosten 

om zo een betere beeldvorming bij de burger te krijgen. 

157. Je vind bij plaatsen waar je al je afval gescheiden in containers kan gooien veel afval in de nabije omgeving wat 

weggewaaid is. Kan daar iets aan gedaan worden? 

158. Duidelijk aangeven wanneer grofvuil langs komt of goed vindbaar maken 

159. Beter communiceren begint bij toegankelijk taalgebruik. Met alle respect: dat kun je niet aan ambtenaren 

overlaten. Een ander idee: nascheiden. Nog een idee: handhaven van ongeoorloofde bijplaatsingen. 

160. Misschien bakken aanbieden waarin gescheiden kan worden en de gft bak vaker legen. Dat laatste is echt een 

belangrijk punt voor ons 

161. Afvalscheiden cool maken, stimulans bedenken 

162. Nee 

163. "Laat de situatie in hemelsnaam blijven zoals het nu is. Bij wijziging zullen vast velen hun afval overal en nergens 

achterlaten en dat willen we toch niet!" 

164. Stop met die kilo’s ga over naar de hele stad de ondergrondse containers 

165. Ondergrondse container met kleine opening voor gft werkt niet prettig in wijk met grote tuinen. Op tuindagen 

vaak verstopt door grote takken etc.  

166. Meer inzamelpunten voor PDB want dat stapelt snel op. Cameratoezicht bij grote inzamelpunten omdat daar 

vaak ook grofvuil wordt gedumpt. 

167. Vind de service van de gemeente Zoetermeer erg goed! 

168. In de restvuilcontainers een luikje of gat maken waarin hondenpoep zakjes weggegooid kunnen worden. Nu 

moet ik steeds de container openen voor 1 zakje waardoor de ophaaldienst denkt dat ik een vuilniszak stort en 

hierdoor eerder komt terwijl er niet zoveel zakken zijn gestort 

169. Deze lijst wijkt af van de papieren lijst. Verder neem een voorbeeld aan gemeenten waar geen gescheiden afval 

meer plaatsvindt. 

170. Milieueilanden zijn een puinhoop. Mentaliteit! Wordt ook bedrijfsafval en grofvuil gebracht. Wordt wel regelmatig 

door de gemeente opgeruimd👍. Oplossing: kentekenregistratie, camerabewaking. Blijft moeilijk.  

171. Meer bakken voor al het afval in de straat/naast de woning zodat we alles kunnen scheiden. En zorgen dat deze 

sneller geleegd worden zodat we alles kwijt kunnen 
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172. Zeker. Laten we eens beginnen bij DIFTAR-containers die het goed doen: dus op het moment dat ik afval wil 

aanbieden (1) geen storing hebben (2) niet klem zitten (3) niet vol zitten. Hiervoor moet er een beter 

monitoringsysteem komen. Ik weet 100% zeker dat dit nu niet goed werkt. Ik bel elke maand naar het 

servicenummer om de container weer beschikbaar te maken of te laten legen. Deze vragenlijst is echt van 

ondermaatse kwaliteit, sorry. Als je echt wilt weten wat mensen willen, wat er speelt, dan moet je een betere 

lijst maken.  

173. Voor iedereen betaalbaar houden, om illegale dump tegen te gaan  

174. Hoge kosten of moeilijk afval kwijtraken, geeft in mijn optiek veel zwerfafval. Niet te hoge kosten en gemak van 

afval inzamelen geeft volgens mij een schonere omgeving  

175. Gft-container vaker legen in snoei en maaiseizoen (voorjaar en de zomerperiode voor de schoolvakantie). 

176. Ik verzamel nu alleen schoon plastic, omdat ik maar eens per week naar het milieueiland ga. Als plastic bij huis 

gescheiden wordt, zou ik meer scheiden (bv-verpakking verse groenten en vlees)  

177. Capaciteit van gft-containers vergroten. Door in voorjaar bijvoorbeeld extra korven neer ze zetten. Nu zitten ze 

vaak of vol of staan in storing. Mensen bewaren hun groenafval niet een paar dagen om het dan nog eens te 

proberen dan gooien ze het dus bij het restafval. Dat is dan onnodig duurder voor de gemeente 

178. "Aangeven op de plek van inzameling wanneer dit geleegd wordt. Papiercontainers zitten vaak vol. Grotere 

openingen in de plasticbakken maken." 

179. De enquête online verschilt van de enquête in de envelop. Dit maakt de enquête in de envelop niet bruikbaar. 

Zonde van het papier ook.  

180. "Ik snap niet dat gescheiden inzameling doorgaans duurder is. Tot nu toe is dat namelijk mijn ervaring. 

Misschien dat dit een keer kan worden uitgelegd. (Als het daadwerkelijk zo is, maar ik ben het nergens 

tegengekomen.) Een andere tip is dat er ook een tussenweg is in wijkdepots enerzijds en ruimtevretende bakken 

per woning anderzijds. Waarom geen mooie aanbieding voor mooie afvalbakken in huis (als de aanbieding voor 

ledverlichting). Spaart veel losse bakken en kratjes in huis!" 

181. Ja, meer en vaker boetes uitdelen aan de grote vervuilers van vooral grof afval. 

182. Het niet zo ver laten komen tot een referendum. Durf naar andere steden te kijken die dit geprobeerd hebben en 

hebben gefaald. 

183. Milieu-eilanden goed en regelmatig(er) schoonhouden en zo inrichten dat er geen afval terecht komt in de 

directe omgeving.  

184. Nee hoor, maar als je dit leest wens ik je een hele fijne dag. Het is vast veel werk om al die ideeën te lezen, maar 

je bent goed bezig! 

185. Meer milieueilanden in een wijk 

186. Plastic zakken aanbieden voor het inzamelen van plastic, of deze wordt opgehaald en/of aangeboden wordt bij 

een inzamelingsplaats   in de wijk maakt voor mij niet uit.  

187. Bakken milieu- eiland vaker legen. Is vaak een puinhoop 

188. Scheidingsafvalbakken thuis aanbieden 

189. Werken aan bewustwording bij bewoners. Veel mensen doen maar wat, zonder na te denken. Ik zie veel 

desinteresse of onwil, vooral door weerstand of het wel zin heeft om afval te scheiden. Veel mensen hoor je dan 

zeggen dat het toch weer bij elkaar komt en de verbrandingsoven ingaat. Als men dat gelooft, gaat afval 

scheiden niet werken. 

190. Nee 

191. "Het referendum rondom betalen naar gebruik/hoeveelheid afval gaf 0,0 achtergrond/onderbouwing over de 

voordelen voor milieu, bewoners, etc. Waarom zou iemand dan voor stemmen?" 

192. Gescheiden afval motiveren. Er zijn mensen die dagelijks afval weg gooien en mensen 1 x per week doordat ze 

goed afval scheiden -> wegen ……? 

a. Tuinafval in vuilniszakken= boete. 

193. Nut  

194. Niet te veel differentiëren 

195. Als de plasticbakken, naast de gft en restafval bakken staan, kun je beter scheiden. Nu moet je ervoor rijden, en 

dump je het sneller bij het restafval 

196. De informatie op de website is lastig te vinden. De meest directe manier is nu Google, niet via de menu-structuur. 

197. Strikter toezicht op de wijk inzameling containers. Wordt gebruikt als alternatief voor grofvuildepot. Karton en 

papier vaak vol. 

198. Beloon mensen die goed afval scheiden. Niet betalen voor grofvuil! Dan wordt het overal achtergelaten. 

199. Piepschuim en vlakglas zijn moeilijk te scheiden. Een container extra hiervoor bij de milieu-eilanden? 

200. Een extra container aan huis voor plastic, blik en drinkpakken 

201. Op meer plekken PBD kunnen aanbieden 

202. Meer plaatsen voor het aanbieden van PBD. Graag een container bij Rest en gft. 

203.  Het zou fijn zijn als iedereen gebruik kan maken van een ondergrondse container, dus geen grijze bakken meer 

of in de zomer vaker ophalen i.v.m. stank. 
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204. Het afvaleiland aan de Oostweg thu. Miss Etam verwijden. Wordt misbruikt door bedrijven en jan en Alleman en 

leidt tot veel zwerfvuil. 

205. GTF-afval in de zomer meer laten legen. Groot vuil moet (bijv. 2x pi) gratis blijven, daarna betalen. Anders laat 

iedereen (sommige) het dumpen. Overal ondergrondse containers i.p.v. afvalbakken plaatsen. 

206. Vraag 24 is te moeilijk. Wat wordt hiermee bedoeld? Ik vind beide belangrijk. Als 2 (scheiden) goedkoper is, kies 

ik voor 2. Vraag suggereert dat “het afval gemakkelijk scheiden” duurder is dan niet scheiden. Dus alles 

gezamenlijk bij het afval? 

207. Camera’s bij de containers voor oud-papier, plastic enz. Het is vaak een bende, waardoor ik mijn papier niet kwijt 

kan. Als er ook een plastic container bij ons huis zou komen, zouden we ook dat scheiden. 

208. Containers sneller legen die voorzitten (vaste steller met sensor) anders werkt het systeem niet. (Welk dan ook) 

209. Bakjes waar verschillende soorten afval in verzameld kunnen worden, zodat de mensen het hopelijk ook meer 

gaan doen. Voorstander!!!! 

210. Duidelijke informatiekaart op de website met goede voorbeelden (denk aan mag een pizzadoos bij het oud 

papier & waar breng ik piepschuim etc.) 

211. Ondergrondse containers behouden!!! Evt. uitbreiden met ondergrondse container voor plastic. 

212. Containers vaker legen, boetes uitschrijven voor mensen die er alles naast zetten. 

213. Er staan geen datums op Ontesnet waar duidelijk zichtbaar af te lezen wanneer grofvuil wordt opgehaald. *Er 

hoef maar een bewoner iets naast een container te zetten en binnen geving van tijd is het vol terwijl dat niet 

mag dit moet duidelijker worden vaste dag in de maand voorbeeld laatste Dinsdag, donderdag van de maand. 

Dan is het duidelijk voor iedereen. 

214. Bij sommige afval straten camera’s monteren zodat te achterhalen is wie grofvuil dumpt waar het niet hoort! 

215. Meer toezicht bij de milieueilanden. Zet daar een Camera met een waarschuwing. Het blijkt dat ondernemers 

daar grote partijen lozen. Indien er afval naast de container wordt geplaatst is dat altijd afval dat niet bestemd 

is voor de containers bij de milieueilanden. Ik zie busjes stoppen waar grote partijen karton uit worden geladen 

en achter de container gezet. Een camera werkt zeer preventief. Zelfs een fake camera zal effect hebben.  

216. Betere handhaving op dingen die naast de containers worden gezet. Het is altijd een zooitje bij de milieueilanden. 

217. In het verleden werd grofvuil 1x per maand opgehaald via vast schema. Dit was beter. 

218. Kalenders uitdelen 

219. Weet niet hoe op te lossen maar de rotzooi rond de containers in de wijk vind ik een probleem. Vaak glas; bus 

minder betalen van restafval zou kunnen helpen glaswerk in de glascontainer ……. Te gooien. 

220. Het zou fijn zijn als asociaal brengen van afval bij de milieucontainers in de wijk aangepakt kon worden (mensen 

dumpen hun spullen naast de containers ☹) 

221. In voor en najaar, tijdens de snoei, inzamelpunten in de wijk 

222. Ik zie nergens campagnes in Zoetermeer. Nu lees ik het Streekblad ook niet. Maar info via een mailring kan ik 

me ook niet herinneren. Ik erger me bijv. aan diverse buren die alles in rest afval gooien, zelfs papier en glas. 

Dus een betere comm. Zou ik zeker aanbevelen. 

223. Hoewel ik milieu belangrijk vind, is het in de huidige dure tijd echt een afweging ik wil mezelf niet nog meer 

kosten op de hals halen. Communiceer duidelijk wat de kosten zijn als er bijv. een extra container moet worden 

geplaatst, of afval wordt opgehaald. 

224. Ruimte rond de afvalbakken op het milieueiland beter onderhouden. Dumpen kan afval op het milieueiland 

tegengaan en beboeten. 

225. Het zou nog beter zijn als de hoeveelheid verpakkingsmateriaal door de industrie verminderd wordt. 

226. Zie voorgaande 

227. Waar kan aluminiumfolie of aluminium cupjes van bijv. waxinelichtjes weggebracht worden? 

228. 1) Gft is soms niet weg te brengen i.v.m. snoeiwerkzaamheden door wisseling seizoen is de container snel vol-

> die periode iets vaker legen a.u.b. 2) Betalen, o.b.v. gewicht restafval zou reëel zijn, maar niet o.b.v. hoe vaak 

je de container voor restafval gebruikt. Wij hebben door scheiden van afval <4 kg per week 

229. Plastic bak in de wijk zou een pluspunt zijn 

230. Voor Wb. De afvalcontainers rest en gft-afval: dicht …. bijv. 22:00 en 7:00 vanwege geluidsoverlast naastgelegen 

woningen. 

231. Containers in de wijk zo plaatsen dat er “sociale” controle is. Dus niet solitair zoals aan de Oostweg. 

232. Meer milieueilanden. 

233. Ondergrondse gft-container vaker legen. Wordt de toewijzing van een container bepaald door het aantal huizen 

of wordt er ook gekeken naar de grootte van de tuinen? Grote tuinen produceren meer afval. 

234. Meer afvalbakken op de straat en wandelroutes  

235. Wij hebben lange tijd plastic afval gescheiden en verzameld en weggegooid in een grijze afvalzak. Toen hoorde 

ik dat deze zakken alsnog verbrand worden, omdat niet zichtbaar is wat in deze afvalzak zit. Dat wist ik helemaal 

niet!! Dus duidelijk communicatie dat plastic afval in een doorzichtige zak ingeleverd moet worden!! Daarnaast 

deze zakken goedkoper/gratis aanbieden als duidelijk herkenbare zakken voor plastic afval. En meer 

inleverpunten voor plastic. Dus naast het gft-afval en restafval. Wij scheiden nu geen PBD-afval (vanwege 
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onduidelijkheid en weinig inleverpunten), terwijl het grootste deel van ons restafval waarschijnlijk wel bij PBD-

afval hoort. 

236. Meer voorlichting over afval scheiden. Mis het chemisch afval in dit verhaal daar mag wel meer aandacht voor. 

237. Vaker de gft-container legen. Is nu te vaak vol i.v.m. tuinafval (seizoensgebonden) 

238. Goed de consequenties onderzoeken indien de wijze van inzameling anders wordt. Met name financieel voor 

de bewoners 

239. Is het een idee om 1 vaste ophaaldag (per maand of per 2 weken) voor grofvuil vast te stellen i.p.v. steeds per 

huishouding een afspraak te maken? 

240. PBD naast de diftar van huisvuil & groen afval rond de herfst vaker mogelijkheid om grof tuinafval op te laten 

halen. 
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D. Algemeen 

1. Weg met die rolcontainers! Overal een container nabij de woning/wooncomplex voor alle soorten afval, zoals in 

oosterheem. Alleen voor plastic een container erbij en klaar! 

2. Net meer dan twee afvalbakken en restafval na inzameling scheiden 

3. Stimuleer de meest milieuvriendelijke toepassing met financiële prikkel.  

4. "I.p.v. 2 restafval containers 1 voor plastic en 1 voor rest bij flats! Grofvuil aan huis ophalen behouden, anders 

krijg je dumping. Afvalbakken terug op straat, scheelt zwerfafval. Meer taakstraffers zwerfafval laten opruimen. 

" 

5. Goed aangeven dat Styropor niet in de kunststof bak thuishoort.  

6. "Laagdrempelig afval in kunnen leveren zonder extra of hoge kosten zorgt ervoor dat er minder zwerfafval zal 

zijn. Hoe meer moeite men moet doen en men moet betalen, hoe meer zwerfafval. Ik ga geen 40 euro betalen 

om grofvuil op te laten halen en dat anderen er dan wat bij zetten. Ik kan niet al het grofvuil zelf wegbrengen." 

7. Geen 

8. Regelmatig het vuil ophalen zodat er geen stank on ongedierte bij kan komen 

9. Duidelijker maken wat wel of geen PMD-afval is. Dit verschilt per gemeente en in de tijd. Chipszakken wel of 

niet? Ik weet het niet. Zo ook met hard en zacht plastic. Waar ligt de grens? 

10. Afvalstoffenheffing doe je het best aan de voorkant dus bij verkoop. Verwijderingsbijdrage dus.  

11. Incontinentie afval apart scheiden 

12. Nee ik ben met deze stelling eens 

13. Het beste zou zijn dat de gemeente de ondergrondse afvalcontainers sterk uitbreidt in de wijken dan is het voor 

mensen veel beter weg te brengen en dan heb je ook niet van die volle bakken plastic.  

14. Ik woon nu in een nieuwbouwwijk dus hoop dat wij ook een mooi milieu straat in de buurt krijgen. (Het nieuwe 

dorp) 

15. De gemeente moet het mogelijk maken voor groepen woningen die de voorkeur geven aan een ondergrondse 

container voor PBM, gft en restafval in hun buurt, deze ook te plaatsen.  

16. "Luisteren naar de burger en en geen haantjescultuur hanteren. Daar zijn Gemeentes goed in nooit luisteren 

naar de burger. Eigen belang merk dit al 30 jaar." 

17. De gemeente moet haar taak doen en wekelijks afval komen ophalen voor zo laag mogelijke kosten. Het 'hoe' 

en 'waar' betreffende het afval is toch echt aan de gemeente. Doe eens innovatief of creatief zou ik zeggen. We 

willen allemaal bijdragen aan het milieu, maar dit gaat de gemeente gewoon om geld.  

18. In de warme maanden (juli, augustus en september) restafval elke week ophalen, in de koude maanden 

(december, januari en februari)1 keer per vier weken groenafval ophalen.  

19. "Restafval is standaard, de andere vormen van afval pbd, papier, glas zijn makkelijk te scheiden en in te leveren. 

Dit doe ik al dus vind dat ik lage heffing zou moeten betalen. Het apart aanbieden van persoonlijke hygiëne afval, 

vind ik te ver gaan dan heb ik straks te veel ruimte in huis en buiten wat ik moet opgeven voor het te scheiden 

afval. Ook zou de frequentie meespelen. Maandverbanden zijn eens per maand nodig Luiers wel vaker zeker 

voor de stankoverlast, vliegen, maden. Die heb ik nu al in de bak en die staat in zomer 2 weken te broeien in het 

zonnetje, waardoor ik maden in mijn bak heb en de bak niet meer voor de deur of tuin wil plaatsen vanwege de 

stankoverlast." 

20. Geef meer info op gemeentesite er staat heel vaak dat je moet bellen met een bepaald nummer  

21. "1. Een voorziening voor bewaren afval groente en fruit, voordat het naar de wijk container gaat/kan, zodat niet 

dagelijks naar de wijk container of milieu-eiland gegaan hoeft te worden. 

a. 2. Minder plastic gebruik door producenten." 

22. Het is een open deur: Mensen laten betalen voor restafval. En meer variatie in de Afvalstoffenheffing. Een 8 

persoonshuishouden betaalt nu net zo veel als een 2 persoonshuishouden. Dat voelt oneerlijk aan. 

23. Zoals de inzameling nu gaat, vinden wij goed!! 

24. De afvalstoffenheffing in onredelijk, een of twee en meerpersoons huishoudens. Waarom niet één, twee en 

meerpersoonshuishoudens, 3 categorieën. 

25. Bij vraag 19 wordt gesteld da wij afval produceren met z'n allen. Hier ben ik het pertinent mee oneens. Wij 

produceren geen afval. Wij houden afval over. De fabrieken produceren dit afval. Laten we daar eens beginnen 

met ervoor te zorgen dat zij dit minder doen. 

26. Buiten de Diftar (ondergronds) een of meerdere opencontainers naast het milieueiland plaatsen om meer 

restafval te storten en regelmatig ophalen! Maar helaas is de mens van zichzelf té gemakkelijk en slordig en 

moeilijk op te voeden.  Waartoe dient de milieubelasting en als het te weinig is dan moet het helaas ook wat 

omhoog. 

27. Vuilnisbakken in de wijk mis ik. Overal staan nieuwe maar niet bij ons.  

28. Nee 

29. Nee 

30. De ondergrondse container voor gft is veel te vaak vol of in storing. Het zou fijn zijn als de milieupas toegang 

geeft tot meer dan 1 container, of als er vaker een bak voor takken, bladeren en snoeiafval in de buurt zou staan 
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31. Neen 

32. "1x per jaar een flyer voor elke inwoner  

a. Hoe scheid ik afval en wat mag waarin (uitgebreid) 

b. Wat wordt er per jaar opgehaald en 

c. Wat zijn de voordelen van afval scheiden en wat besparen we ermee 

d. Wat kan er van afval hergebruikt of geproduceerd worden. Laat mensen iets uitzoeken/ophalen als bewijs wat 

ermee gemaakt wordt. Net zoiets als de energiedoos met spaarlampen ed.  

e. Misschien motiveert dat meer. En geef vooral ook kinderen op de basisschool al voorlichting op een leuke 

manier. Zij zijn de toekomst" 

33. Blijf alsjeblieft doen zoals het nu is en laat iedereen hetzelfde betalen. Zeker geen korting voor arme grote 

gezinnen, want zij hebben vaak veel afval. En daar hoeven de werkenden niet voor moeten betalen. 

34. "Zelf breng depot is een drama. Eerst beneden elektrische apparaten inleveren. Dan proberen om weer in de rij 

te komen naar boven. Dan weer wachten tot je bij de juiste bak terecht kan. Niet altijd duidelijk wat waaronder 

valt. Ondergrondse gft bakken groter maken. Er zijn ook mensen die wel struiken hebben die gesnoeid moeten 

worden en gemaaid gras in de gft bak weg willen gooien. En dan krijg je van de gemeente te horen dat het onze 

schuld is dat er geen gft bij kan, omdat we de takjes niet klein genoeg hebben geknipt." 

35. Meer de kringloopwinkels erbij betrekken met grofvuil ophalen. Er is veel te recyclen dat nu weggegooid wordt. 

36. I.p.v. alle burgers afval laten scheiden, wat nooit gaat lukken, het afval achteraf laten scheiden door een 

professioneel bedrijf 

37. Maak (indien mogelijk) verschil gft-laagbouw + tuin van 1 april - 1 oktober en 1 oktober - 1 april (of zoiets) voor 

groene container. Zomers nog tenminste 1x in 2 wk; winters misschien?  1x in 3 of 4 wk. 

38. Betere controle aangezien er gewoon veel naast de bakken wordt gedeponeerd (wc. Rokkeveen) quirinegang 

39. Vraag 27 is echt onzin. De inwoners worden verantwoordelijk gemaakt voor iets waar ze geen zeggenschap of 

aandeel in hebben. Mensen, die het afvalstoffenbeleid uitstippelen moeten eens met een andere invalshoek 

naar dit probleem kijken. Wie veroorzaakt het en wie is er verantwoordelijk? De producenten proberen al 

tientallen jaren de troep die ze veroorzaken op de maatschappij af te wentelen en de kosten door de burgers te 

laten betalen (neem bijv. de invoering van het statiegeld en het hergebruik van de grondstoffen, die uit het afval 

te halen zijn). Het is voor ze goedkoper om steeds nieuwe grondstoffen te kopen en te gebruiken, dan te 

recyclen. En wíj maar betalen voor het afvoeren van de troep. 

40. "Langer van tevoren communiceren over het ophalen van grof (tuin)afval. Nu zien we dat vaak te laat en kunnen 

dan niets meer doen. " 

41. Betalen van grofvuil heeft tot gevolg dat afval van andere bewoners ook aangeboden wordt, maar wel voor mijn 

rekening, dit is dus een heel slecht idee. Hetzelfde geldt voor restafval, er zijn bewoners die hun afval bij de 

buren in de container dumpen omdat ze geen zin hebben om afval te scheiden. Mochten jullie gaan beslissen 

dat het restafval betaald moet gaan worden dan ga ik betalen voor de buren, burenruzies gegarandeerd|!!! 

42. Zo laten!! 

43. Plastic nascheiden uit afval zal fijner zijn 

44. Verhoog de frequentie voor het ophalen bij die buurt inzamelpunten. Te vaak overvol en de straat vol met vuil 

dat de goedbedoelende burger niet kwijt kon. Het daarna weer schoonmaken van de buurt is waarschijnlijk 

duurder. 

45. In Gouda moeten mensen betalen voor hun rest en is plastic gratis. Wat daar veel gebeurd is mensen dan hun 

restafval bij het plastic doen. Minder heffing voor mensen die minder restafval produceren kan ook hier ervoor 

zorgen dat Zoetermeerders ook rest afval bij het plastic stoppen.  

46. Vaker de diftar legen en deze groter maken. Het is vaak proppen en dan kan je vuilniszak scheuren. Voor 

tuinafval is deze helemaal absurd klein. 

47. In alle wijken ondergrondse containers voor algemeen huisvuil en genoeg voor glas, papier etc. Ook bij laagbouw 

48. Nee  

49. A.u.b. kliko’s weg, diftar en afvalbakken op eigen complex maken zoveel beter. Het is vreselijk die kliko’s met 

een huishouden met kleine kindjes, komen beestjes op af, stankoverlast van de luiers. Op de een of andere 

manier scheidden we slechter afval sinds we die bakken hebben want je mietert alles erin. Hiervoor hadden we 

een heel strikt beleid qua afval scheidden, nu gaat alles bij elkaar en dat heeft onze hele nieuwbouwwijk. Ik hoop 

dat deze berichten serieus genomen worden en dat de voorzieningen beter zullen worden als in Diftar en papier 

karton textiel bakken etc.  

50. Betere voorlichting over het belang van scheiden en de kosten van afvalverwerking  

51. Laat het PBD-afval scheiden van het restafval in een na-scheidings-installatie  

52. Op meer plaatsen (minstens één in iedere wijk) een plek met ondergrondse containers voor papier/plastic/glas 

53. Ik schrik regelmatig over wat mensen bij het restafval gooien (bij storm komt het afval uit de grijze containers: 

glas, plastic etc.)   En wat ik nog erger vind: ik zie regelmatig plastics en ander restafval in de groene containers. 

Als ik mensen erop aanpreek krijg ik een grote mond of men zegt dat ze al genoeg betalen aan de Gemeentelijke 
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Belastingen. De mensen van de vuilnisophaaldienst blijken niet in de containers te mogen kijken. Zij legen 

ongezien iedere container helaas. 

54. De afvalproblematiek moet niet bij de inwoners gelegd worden. Wij als inwoners worden opgezadeld met de 

dure en complexe oplossingen voor de troep, die het bedrijfsleven ons opdringt, een extra heffing (landelijk) op 

allerlei vervuilende verpakkingen aan bedrijven opleggen. Zwerfvuil in en bij horeca- en fastfoodzaken op (laten) 

ruimen door en op kosten van de zaken, waarvan die troep vandaan komt. Huidige ophaalsysteem van gft en 

restafval handhaven en met de overheid gaan stimuleren tot minder afvalproducten en aan nascheiding gaan 

doen. Grofvuil gratis laten ophalen, omdat er anders afvaltoerisme gaat ontstaan en er meer illegale dumpingen 

gaan plaatsvinden en wat gaat dat dan niet kosten. Aantal containers per huishouden beperken tot 2, niet 

iedereen kan meer containers zonder overlast en bij minder ophaalmomenten kwijt. 

55. - 

56. "In de zomermaanden meer GTV ophalen. De punten waar je afval kwijt kan meer legen. En erom heen schoon 

maken. Lijkt net een afvalhoop." 

57. Bij het Nieuwe Dorp containers plaatsen voor plastic, papier en glas. Nu moet dit naar het Oude Dorp 

58. "De afvalverzameling gaat super in Zoetermeer. Klein minpunt is dat de milieu-eilanden af en toe vol zijn, 

waardoor er vervuiling optreedt. Hoe makkelijker het is om afval weg te brengen hoe schoner de stad! Ik zou 

graag meer openbare prullenbakken willen zien! Maar dat terzijde. Er schijnen onderzoeken te zijn die aantonen 

dat nascheiden effectiever is dan voorscheiden. Dit zou een win-win situatie zijn, een effectievere scheiding en 

een makkelijkere voorziening, waardoor het meer gebruikt wordt! Ikzelf ben van mening dat het beter is om de 

afvalstoffenheffing duurder te maken, dan om mensen per zak/per ophaalbeurt o.i.d. te laten betalen. Zodra 

mensen per zak o.i.d. moeten betalen beland die zak niet in de container, maar ernaast. Dit gebeurt nu al met 

volle containers, en ik wil niet weten hoe erg dit wordt zodra er per zak betaald moet worden. Dan zijn we 

uiteindelijk meer kwijt aan de wekelijkse extra schoonmaakkosten dan wat we besparen aan restafval." 

59. Wij wonen in de nieuwbouwwijk het Nieuwe Dorp. Het zou fijn zijn als daar in de wijk ook afvalcontainers komen 

voor plastic, karton, glas en textiel! Dit zal het scheiden nog meer bevorderen.  

60. Maak van afval scheiden een feestje en leg de nadruk niet op de kosten. We weten allemaal dat het geld kost, 

maar dat zou niet de drijfveer moeten zijn om tot een goed uitvoerbaar afvalbeleid te komen.  

61. Centrale container in de wijk voor restafval, aan huis plastic container en gft-afval. 

62. Ik vind het super geregeld hier in Zoetermeer. DANK DAARVOOR👍👍👍 

63. Proberen niet het probleem af te schuiven bij de consument te leggen maar bij producten en leveranciers. 

Daarnaast wordt afval vaak als het toch niet juist is weer bij restafval gedumpt. Waardoor scheiden van afval 

soms door burgers zelf geen zin heeft.  

64. 1xper week restafval. (Gratis) grofvuil ophalen. Ophalen van plastic en karton, via een container per woning. 

Andere manier van verwerken gft, geen container bij de deur. Wat is überhaupt de ratio van mensen die de gft 

bak klaarzetten/aanbieden?  

65. "-brieven met correcte informatie versturen 

a. -milieustraat in de buurt (nieuwe dorp)  

b. -duidelijke informatie op websitegemeente " 

66. Heel Zoetermeer voorzien van ondergrondse restafvalcontainers. Opbrengst: lagere overheadkosten, 

frequenter legen van containers en minder zwerfafval. 

67. Al eerder aangegeven lees voorgaande 

68. Regelmatig herhalen hoe en wat er gescheiden ingeleverd kan/moet worden en publicaties/foto's over de 

rommel bij de milieustraten in het Streekblad. Misschien helpt dat de mensen hun gedrag te verbeteren. 

69. Afval scheiden gebeurt het beste door de afval inzamelaar. Zo wordt de keten niet verstoord door onbenullige, 

onwetende of onwelwillende particulieren. 

70. In de nieuwe wijk 'Nieuwe Dorp' bij bijvoorbeeld de Maria van Oosterwijckstraat zijn geen afval punten in de 

omgeving. Zij dienen dus de auto te nemen om afval zoals karton te deponeren. Dat kan anders toch? Ook de 

containerbakken in de wijk. Dat geeft echt een rommel. De vuilnisauto kan moeilijk door de wijk heen komen. 

Ondergrondse containers zouden beter tot hun recht komen in die wijk. 

71. Laat de inzameling zoals het nu is, ook grofvuil 

72. "Maak níét de keuze voor een systeem waardoor het risico op zwerfafval of dumpen in de omgeving verhoogd 

wordt. Haal restafval minimaal eens in de 14 dagen op i.v.m. stankoverlast, vliegen etc." 

73. Nascheiding, dat voorkomt een heleboel gedoe plus dat we niet hoeven te betalen voor de verpakkingen (vooral 

plastic) die fabrikanten ons opdringen bij hun producten.  

74. De stemming van afgelopen maart lijkt me overduidelijk; Zoetermeerders hebben geen zin in al die beperkingen. 

De afvalinzameling moet tenmínste blijven zoals het nu is. 

75. Restafval moet minimaal 1x per twee weken opgehaald worden. De afgelopen tien jaar aan diverse testen 

meegedaan in meerdere steden waar ik gewoond heb. Minder vaak ophalen leidt o.a. tot stankoverlast en 

overlast door ongedierte (o.a. vliegen, ratten en muizen) bij afvalcontainers van buren. Deze overlast bleek keer 

op keer onoplosbaar. 
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76. Neem ook de uitslagen mee die door de goede Dialoog is gehouden in februari 2022. Www.degoededialoog.nl 

77. Kosten laag houden. Het leven is al duur genoeg. 

78. Vraag 24 vind ik vreemd. Dit gaat niet over mijn mening maar over feitenkennis. 

79. Afvalscheiding kan beter gedaan worden door de afvaldienst dan door iedere inwoner individueel, het scheelt 

veel heen en weer rijden en kan beter worden gedaan. 

80. "laat de ophaalfrequentie zoals hij is!!!!!!!!!!!!!!!! Geen extra bakken erbij," 

81. Mensen belonen bij goed scheiden, dat kan bij ons via milieupas (ondergrondse container) en niet per keer 

meten maar per hoeveelheid 

82. Camera s bij afvaleilanden met een boetebeleid  

83. Zelf breng depot op afspraak tijdslot 

84. Uitgebreider communiceren naar de burgers. Neem nu deze enquête, bij toeval ontdekt 

85. Alleen communicatie over data en tijden van grof afval kan beter; niet alleen op telefonische afspraak en 

frequenter. 

86. Het scheiden van plastic en karton en papier zou makkelijker zijn als er meer punten in de buurt zijn om het naar 

toe te brengen. Geen extra bak voor nodig dit is onwenselijk 

87. Nu verzamel ik thuis de diverse soorten afval die niet in de grijze of groene container kunnen. Dat neemt veel 

ruimte in en geeft troep en soms onaangename geur. Ik zou het bijzonder comfortabel vinden wanneer ik in de 

buurt van mijn woning dit afval zou kunnen wegbrengen. Nu moet ik met de auto naar ondergrondse containers 

met mijn afval. Ook niet echt milieuvriendelijk. En hoe doen mensen dat die geen auto hebben? Kan de gemeente 

investeren in meer ondergrondse containers? 

88. Meer locaties voor ondergrondse containers waar karton en glas kan worden ingeleverd. In de wijk ‘het nieuwe 

dorp’ is dit niet geregeld. Hierdoor moet er best een stuk worden gereden met veel spullen wat niet altijd mogelijk 

is op de fiets  

89. Houd rekening met huishoudens in flats en appartementen.  Daar is geen plaats voor opslag van gft en plastic. 

De hoeveelheden zijn ook zeer weinig. Iedere week plastic naar container bij Hoogvliet. Iedere 2 weken halve 

zak restafval. Soms stinkt gft zo erg in huis dat je om de 2 a 3 dagen al naar de container moet die achter de 

Woonhartcomplex garage ligt!  Ga niet over na betalen per container opening omdat de hoeveelheden slechts 

minimaal zijn en er geen volle zakken in appartementen en flats opgeslagen kunnen worden!! 

90. Zoetermeer en op de juiste manier communiceren: Een utopie! 

91. "1. Meer inzamelpunten voor plastic blik en drankverpakkingen in de wijken. Nu zijn er veel te weinig waardoor 

weinig mensen dit willen scheiden. 2. De grote papiercontainers vaker legen. Ze zitten m.n.in het weekend vaak 

overvol wat voor extra troep eromheen zorgt.  " 

92. "Bonus of korting voor huishoudens met weinig restafval. Wij hebben reeds een 140 l (kleine) restafval container 

en die is gemiddeld maar een kwart gevuld omdat wij heel goed scheiden." 

93. Mensen meer motiveren om te scheiden v.h. afval 

94. Maak het niet te moeilijk om van afval af te komen. Het zwerfafval zal dan toenemen. 

95. Nvt 

96. Iedereen voorzien van de juiste middelen en instructies  

97. Beter kenbaar maken van de data van het gratis ophalen van grof huishoudelijk afval. Zwerfafval meenemen in 

mogelijk nieuw afvalbeleid. Meer betalen voor afvalinzameling zal zeer waarschijnlijk meer zwerfafval 

opleveren. Geen bronscheiding van plastic gezien de slechte kwaliteit hiervan. 

98. Ik vrees dat er altijd (veel) mensen zijn die niet begrijpen wat waarin moet, voor het beste resultaat is 

nascheiding het beste. 

99. Graag overal containers, i.p.v. die stinkende bakken aan huis.  

100. Brieven met correcte informatie sturen. Meer milieustraten maken en duidelijker aangeven waar deze zitten. 

101. Gft bak in zomer vaker ophalen i.v.m. warmte 

102. Neen 

103. Plaats waar dat mogelijk is bij de huizen met ondergrondse afvalcontainers ook een ondergrondse container 

voor PBD, dan is dat sneller en makkelijker weg te gooien dan ermee naar een milieueiland te moeten gaan 

104. In ieder geval de omgeving rondom de wijkcontainers góéd schoonhouden zodat de wijk niet verpaupert.  

105. Het verschilt nogal of je in een wijk woont met ondergronds systeem zoals ik, of bakken bij de deur. Het eerste 

is zoveel prettiger! 

106. Grof vuilophalen niet te duur maken want dan wordt het op straat gezet zonder dat het opgehaald wordt.  

107. Pak de vervuiler aan, maar dat gezeur over duur, die mensen werken keihard betaal ze gewoon daar hoeven 

bewoners niet voor op te draaien die kosten 

108. "Zwerfvuil bij de milieueilanden is een groot probleem. Wordt vaak veroorzaakt door te volle containers (en 

mensen nemen het dan niet meer mee terug naar huis) of te grote verpakkingen die mensen niet klein 

willen/kunnen maken zodat het in de container past. In het Van Tuyllpark staat een grote plastic container. 

Misschien deze ook op andere plaatsen in de stad zetten? Zorg dat verenigingen geld kunnen verdienen met 

het inzamelen van papier, zij zijn er mee geholpen en hun leden kunnen daar hun papier aanbieden." 
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109. Vaker legen v.d. containers in de wijk. Cameratoezicht op vervuilers die spullen naast de containers plaatsen en 

diegenen beboeten.  

110. Zoals het nu gaat is het voor mij persoonlijk duidelijk  

111. Ik vraag me af of het gebruik van de batch per bewoner wel wordt gecontroleerd. Ik bedoel als de batch kwijt is 

en de bewoner het vuil naast de container zet moet dat toch een keer opvallen dat een bepaalde batch nooit 

gebruikt wordt.  Dagelijks wordt en afval naast de container gezet en niet alleen vuilniszakken maar ook bv 

glazen potten die niet passen in de container en andere rommel waar men vanaf wil maar te lui is om het naar 

het grofvuil te brengen. Er moet meer controle komen op nakijken vuilniszak van vervuiler (nu wordt deze vaak 

door medewerker van gemeente gewoon netjes opgeruimd en komt de vervuiler er mee weg. Hang een 

(nep)camera op dat schikt de mensen af om het vuil naast de container te zetten. Wordt het gebruik van de 

batch überhaupt wel bijgehouden of is het gewoon een manier om de container te activeren, want dan kan je 

net zo goed alleen een knop indrukken zonder batch. m.a.w. mensen raken de batch kwijt of vergeten deze en 

hebben dan geen zin om een nieuwe te halen die ook weer geld kost dus zetten ze het er maar naast. Is het 

misschien een idee om via de gemeente app de container te kunnen openen via je mobiele telefoon? Dan kan 

je overal gebruik maken van de ondergrondse containers en krijg je een beter overzicht. (Het is maar een idee) 

112. Containerkleppen bij flats zijn te klein, zakken komen klem te zitten waardoor ze niet meer werken. En de kleppen 

bij plastic inzamelcontainers zijn te smal en te zware veren waardoor je vinger klem komen te zitten. 

113. 2 x per jaar door de gemeente de containers reinigen  

114. Waarom INCO-materiaal apart?  

115. "Per wijk verschillende oplossingen. Waar veel ruimte is met klikos/privecontainers. Minder ruimte en hoogbouw 

de ondergrondse containers of zakken. Restafval duur maken. Gaat scheiden vanzelf " 

116. "Ik denk dat de huidige aanpak van grote containers op centrale punten veel te vrijblijvend is. Je ziet daar een 

paar senioren hun plastic en kleding wegbrengen (gek genoeg wordt glas en papier wel veel meer gedaan door 

de gemiddelde Zoetermeerder) en een halvegare zoals ik. Maar doorgaans gooit de Zoetermeer zijn troep lekker 

bij elkaar in een grijze bak voor de deur. Lekker makkelijk. Maar wat mij betreft veel te vrijblijvend. Want, zeg nou 

eerlijk, welke gek doet dat nou? Als jullie in Zoetermeer een groene agenda hebben, zorg je ervoor dat je weet 

wat je met afval kunt doen, en maakt daar beleid op gericht op het zoveel mogelijk zinnig scheiden van afval. 

Zinnig als in; we weten dat het zin heeft. Gericht op reductie van broeikasgassen. Dat laat je niet aan je burgers 

over die voor gemak kiezen. Die kunnen die keuze niet maken, die interesseert het geen hol." 

117. Grotere containeropening voor plastic en grotere containers voor gft in de wijk Segwaert waar je geen eigen 

container kan hebben. Zoals het nu is wordt afval scheiden bijna onmogelijk gemaakt.   

118. Bij inkrimping van het afhalen krijg je meer rotzooi op straat 

119. Van het apart ingezamelde plastic is slechts een klein gedeelte bruikbaar voor recycling. De rest gaat alsnog 

naar de verbrandingsoven. Stop met apart inzamelen en laat een gespecialiseerd bedrijf het afval scheiden. Dat 

geeft het beste resultaat tegen lagere kosten 

120. Ik ben een senior die moeilijk ter been is. Ik heb geen auto. De milieustraat aan het Piet Heinplein is voor mij de 

dichtstbijzijnde. Ik kan er vaak niet bijkomen omdat er auto's voor geparkeerd staan. Soms ga ik op de fiets naar 

de milieustraat bij het Schepenerveld. Deze vind ik op de fiets niet zo veilig te bereiken. Ik zoek weleens op 

internet naar andere milieustraten bij mij in de buurt. Kon ik niet vinden. Ik kan geen afval brengen naar de 

Argonstraat (geen auto, te ver). Wil niet overal voor hoeven te betalen (laag inkomen). 

121. Graag ook voor pd. afval een container in onze straat, Oosterheem, naast de containers die er al zijn voor 

restafval en gft  

122. Het huidig afval ophalen is prima en hoeft toch niet veranderd te worden? Kijk liever landelijk naar manieren om 

afval/ consumeren te verminderen. 

123. Pbd ophalen 1x per 2 weken & rest ophalen 1x per 4 weken; gratis (kosten zitten in de afvalstoffenheffing) 

124. Textiel is onduidelijk: als het versleten is, waar laat je het dan? En geen extra container bij huis s.v.p. 

125. Er zouden meer afvalinzamelingseilanden moeten komen die voor meer mensen te gebruiken zijn. Bij ons staat 

er afvalscheiding tegenover ons huis, maar die mogen wij niet gebruiken omdat dat alleen voor de ouderenflat 

is dat tegenover ons staat. Beetje raar dat wij dat niet mogen gebruiken, hiervoor scheiden wij veel minder dan 

ik zou willen. 

126. Het is soms voor mij onduidelijk waar ik plastic dat samen met een ander materiaal moet stoppen.  

127. Tevreden zoals het nu gaat,  

128. Geef een optie van een kleine restcontainer (bv. voor als je bijna geen restafval meer hebt) en ook een optie voor 

een grote groen container (bv. voor als je aanzienlijke tuin hebt) 

129. Als men moet gaan betalen voor het ophalen van grofvuil denk ik dat er zeker meer vuil gedumpt gaat worden.  

130. Het verzamelpunt aan de W. Dreeslaan is vaak een puinhoop, een illegale dumpplaats voor groot afval w.o. 

matrassen koelkasten etc. De daders moeten zwaar beboet worden, dus camera's plaatsen om de kentekens 

te kunnen registreren. Privacy is in dit geval géén argument om dit niet te doen. Het wordt tijd dat onze 

ambtenaren/handhavers hun gezonde verstand gaan gebruiken en zich volwassen gaan gedragen, gaan 

handelen waar zij voor worden betaald, van mijn belastingcenten.  
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131. Als consument kunnen we vrij weinig doen aan de berg afval die we gedwongen worden te kopen, vanuit 

supermarkten etc. Vertel mij nou maar eens waarom een stukje kip in plastic geseald zit en dat vervolgens ook 

nog eens in een plastic bakje met folie eroverheen moet zitten. En zo zijn er nog ontelbaar veel voorbeelden wat 

ons als consument opgedrongen wordt, om vervolgens ons blauw te betalen aan afvalscheiding en afvoer. 

132. Ja, het stoort mij zeer dat er in mijn wijk geen milieu-eiland is en ik dus een stuk moet lopen of fietsen om mijn 

gescheiden afval weg te brengen. Het betreft 2722AN 

133. EPS ook wel piepschuim genoemd recyclen. Veel bedrijven doen dit al. Nu gaat het de verbranding oven in. 

134. "Ik denk dat als er een extra heffing op restafval komt, dat men dan restafval gaat dumpen in de natuur dan wel 

in de andere bakken. Ik denk dat een betere voorlichting op het scheiden van afval nodig is. Er ligt bijvoorbeeld 

regelmatig piepschuim bij het plastic. Ook denk ik dat er een betere controle moet zijn. Doordat er weinig 

gecontroleerd wordt, blijven mensen het verkeerd doen. Er ligt ook regelmatig afval (grote vazen, emmers, grote 

kartonnen kokers) naast de milieuzone. Mensen zijn daarin toch heel egoïstisch en denken ik ben ervan af. 

Wellicht dat cameratoezicht een optie is bij de milieuzones. " 

135. Wat mij stoort is dat de milieu-eilanden er regelmatig als ware slagvelden uitzien. Ik weet dat dit door bewoners 

zelf wordt veroorzaakt, maar al dat zwerfafval rondom deze eilanden vind ik echt niet kunnen. Daar zou de 

gemeente de belangrijke taak moeten vervullen om de omgevingen rondom deze verzamelpunten netjes te 

houden. Het gaat immers om het milieu en het motiveert om afval weg te brengen als het er opgeruimd uit ziet.  

136. "Extra container voor plastic, Extra container voor karton. Maar zeker niet minder ophalen van het restafval." 

137. Zolang mensen niet goed afval scheiden is het beter dat het in een fabriek gescheiden wordt.nu is het vervuild 

en wordt het alsnog verbrand. Lastig welk plastic erin mag. 

138. Graag ook ondergrondse afvalcontainers in wijk Centrum  

139. "Ik kan nooit vinden wanneer het grofvuil aan de straat gezet kan worden. Ik vind de berichten dat het 

(gescheiden) afval naar andere landen wordt verscheept, misdadig. We moeten ervan uit kunnen gaan dat het 

gescheiden afval daadwerkelijk gerecycled wordt. Geen milieuvervuilende producten en verpakkingsmaterialen 

meer toelaten in de gemeente, helpt ps. echt. Dit is symptoombestrijding." 

140. "- Laat het grofvuil standaard ophalen! Denk aan inwoners die geen auto hebben en ouderen die qua vervoer 

vaak afhankelijk zijn van anderen. Voor wat betreft de Communicatie, niet alleen in de digitale vorm maar ook 

in de vorm van folders e.d.  Uitvoeren." 

141. Betere info door gemeente welk soort afval in welke container moet (stickers op bak) en welk afval waar kan 

worden gebracht. 

142. "Website goed bijhouden. Milieueiland Palenstein verkeerd aangegeven." 

143. Neen  

144. Plastic afval moet makkelijker gescheiden kunnen worden ingeleverd d.m.v. container aan huis of in de grond 

dichtbij huis 

145. "Duidelijker uitleg wat nu precies wél en niet in PBD mag! Meningen verschillen nogal! Enne zet bij 

Winkelcentrum Rokkeveen een 2e BPD-container neer a.u.b.! Altijd druk daar. 2e eiland andere kant 

winkelcentrum is in rolstoel niet eens te bereiken! Staat achterstevoren! Hoe dom kunnen ze zijn zo te plaatsen! 

Als ik te veel moeite moet doen, gooi ik het bij restafval weg! Met mijn scoot zoveel moeite doen, dan wel klaar 

mee! Al vaak over geklaagd maar jullie doen niets mee! Zo jammer." 

146. Een vaste dag, bijvoorbeeld 1x per maand, waarop iedereen zonder afspraak in de buurt gratis grofvuil kan 

inleveren 

147. Verschillende opties aanbieden zodat het voor iedereen aantrekkelijk/ haalbaar wordt om afval te scheiden. 

Meer voorlichting waarom afval scheiden belangrijk is. 

148. Helaas niet, hoe verbeter je het sociale gedrag van de mensen. Zou het niet weten. Helaas geldt dat gebrek aan 

sociaal gedrag ook voor sommige ambtenaren die geen antwoordt geven op klachten en/of vragen. 

149. De inwoners nog duidelijker maken dat het ongepast is om afval naast de container in de wijk te dumpen. Verder 

iets zorgvuldiger omgaan met glaswerk, vaak bij de afvoer/verzamelplaats veel scherven. 

150. Afvalkalender weer terug laten komen met informatie wat bij welk item thuishoort. 

151. Tweewekelijks plastic afval inzamelen zou prettig zijn. 

152. Door goede voorlichting en het bijbrengen van meer milieubesef op scholen. Ik ben ervan overtuigd dan een 

groeiend % van 90 a 95% van de burgers het vanuit hun intrinsieke wil goed willen doen. Daarvoor zijn géén 

financiële prikkels nodig. Ik ben tegen diftar vanwege bureaucratie én het grote gevaar dat die paar procent 

burgers die niet willen er véél rotzooi van gaan maken. 

153. Prima tevreden 

154. Voorkeur gaat uit naar nascheiding 

155. Meer bakken in de winkel dichtbij 

156. "geef mij 3 baken ""groen gft      grijs   rest     rood    plastic" 

157. Afvalcontainers staan vaak ver weg van mijn huis en dat is lastig bij ouderdom 

158. "In ieder geval niet meer containers op straat, het straatbeeld wordt niet mooier op. De milieueilanden zitten 

vaak overvol, is geen gezicht en trekt ook ongedierte aan" 
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159. "Afval zoveel als mogelijk niet scheiden door consument maar door de verwerker. Is efficiënter, waarschijnlijk 

goedkoper, en je hebt, als consument, niet zoveel bakken nodig" 

160. Wij hebben geen keus. Als bewoners van een appartement zijn we aangewezen op de ondergrondse containers 

die er zijn in de wijk. Gft binnenshuis opslaan gaat op den duur stinken en trekt vliegjes aan, dus wordt dit direct 

bij het restafval verzameld, die worden regelmatig in kleine plastic zakjes weggegooid.  

161. Ik wil alle van die bakken af. Ik ga geen milieudepot in mijn eigen tuin houden. Die grijze is de enige die ik heb. 

En die wil ik het liefste ook uit mijn tuin. 

162. "Heel duidelijk aangeven waar de afvalcontainers staan en waar/ wat je aan afval weg kunt brengen. Heel 

duidelijk aangeven wanneer dat het opgehaald gaat worden bij een flat. Anders zetten de Bewoners letterlijk 

bijna alles gewoon aan de straat en krijgen we tot overmaat van ramp zwerfafval! " 

163. Mogelijkheden voor afval scheiden dichter in de buurt/ straat. Hierdoor hoef je niet ver met afval te lopen/ fietsen 

164. In de warme maanden de gft vaker legen. Gemiddelde tuin in Zoetermeer te klein voor meer containers. Dan 

aan de straat?  

165. Stinkende bakken in de zomer omdat het te lang duurt voor ze geleegd worden, helpt natuurlijk niet. En de 

zomers worden steeds warmer! Er wad een voorstel om de bakken nog maar 1 keer per 4 weken te legen: totaal 

onverantwoord en onhygiënisch!!  Meer dan 2 grote containers kunnen de meeste mensen niet kwijt in hun tuin.  

166. Blijft dat zo...  

167. Terugbrengen van tijdsloten op de stort aan de Argonstraat zou fijn zijn.  

168. Ik bezit geen auto dus zelf wegbrengen van grofvuil naar het afvaldepot is niet mogelijk 

169. Bakken op milieueiland meer legen  

170. Meer milieueilanden in de wijk. Liggen te ver uit elkaar. Zou graag zien dat ook bij mij meer ondergrondse 

containers komen 1 voor glas en 1 voor plastic.  

171. Meer mini containers kunnen we wel gebruiken maar onze grijze container moet echt wel elke 2 weken geleegd 

worden.  

172. "* Vaker legen van papier en plastic bakken op milieueilanden. Ik ben bang dat als men moet betalen voor 

grofvuil het gedumpt gaat worden. Ondanks dat ik weinig restafval heb wil ik wel dat mijn bak elke 2 weken 

geleegd wordt, ik heb een hond, dus mijn poepzakjes gaan ruiken. Wellicht optie om kleinere bakken neer te 

zetten i.p.v. de grote die we nu hebben. Er wordt nu regelmatig afval in mijn grijze bak gedeponeerd, als we 

moeten betalen voor gewicht bij elke lediging betaal ik voor afval van een ander die het vaak ook nog eens niet 

scheid. (Bijv. plastic in mijn grijze bak). Komt er daar dan nog een oplossing voor?" 

173. Achteraf scheiden geeft het beste resultaat. 

174. Betalen naar gewicht 

175. Alles ondergronds organiseren zou het beste en fijnste zijn. Voor alle huishoudens i.v.m. ruimte bij het huis in 

de tuin en tevens de mogelijkheid om soms meer dan weer minder afval te hebben en daar niet tegen een 

probleem aan te lopen. Voor de buurt i.v.m. overlast van containers op parkeerplekken en stank.  

176. "GFT hoeft volgens mij niet elke twee weken opgehaald te worden. Zoveel heb je echt niet. Ik zou elke vier weken 

dit doen: Rest-PMD en papier- Rest – gft. Glas en kleding kan je zelf makkelijk wegbrengen. Luiers en 

incontinentiemateriaal alleen speciaal inzamelen bij instellingen. " 

177. Absoluut geen diftar! Geen milieu straat voor m’n deur, heb daar geen ruimte voor. Kies voor nascheiding! Er 

zijn ruim voldoende milieueilanden als je zelf wat weg wil brengen.  

178. Container voor plastic en een kleinere container voor restafval 

179. "Op meerdere plekken ondergrondse containers voor verschillende soorten afval in de buurt van huizen 

plaatsen, zoals nu veel bij flatgebouwen staan. Die containers zijn afschuwelijk (vorm en kleur) en doen veel af 

aan het uiterlijk van de huizen. " 

180. Geen kosten per container, dan ontstaat afvaltoerisme en afval bij anderen storten 

181. Nee 

182. Kijk goed naar andere gemeenten voor wat werkt. De ideeën in het onlangs gehouden referendum zijn al eens 

getoetst als niet werkend. Hou het simpel. Gewoon ophalen met gescheiden of ga nascheiden op plastic. En 

pak eens door, ik sjouw me suf met plastic naar de bakken in de wijk. Onhandig.  

183. Ik ben een groot voorstander van een derde container voor plastic, Is nu weggestemd door bewoners van 

flats/appartement die helemaal geen containers hebben. 

184. Bij ons milieu-eiland (Omslaan) dumpen horecazaken uit de omgeving grootverpakkingen plastic, blik en karton. 

Volgens mij moeten ondernemers contracten afsluiten met andere afvaldiensten. De grote verpakkingen 

passen niet in de containers, met als gevolg dat er vaak heel veel naast de containers staat c.q. de containers 

snel vol zitten. Ondernemers controleren, waarschuwen en beboeten (indien van toepassing). 

185. Raar dat er niets gevraagd wordt over de ondergrondse rest- en gft-containers. Hier moet wat aan gedaan 

worden. Gft-containers zitten vaak vol en van andere containers in de buurt mag je geen gebruik maken. Erg 

onhandig en lastig. Niemand heeft zin om met zijn gft en tuinafval weer terug naar huis te moeten lopen.  

186. Nee 

187. Meer afvalcontainers voor verschillende inzamelingen bij mijn appartement  
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188. Ik zou graag een plastic container en een papiercontainer willen die dan regelmatig opgehaald wordt (minimaal 

1x per maand). Ik zou ook graag willen dat de frequentie van ophalen gft- en restafval blijft zoals die nu is (1x 

per 2 weken) 

189. Wij houden ons aan alle regels voor wat betreft vuil aanbieden, d.w.z. via de containers en groot vuil via het 

zelfbrengdepot 

190. Ik vind het goed om zaken en afval te scheiden, maar t moet wel te doen blijven. Ik wil geen bakken voor mijn 

deur en het moeten ook niet 6 verschillende containers zijn, want dan wordt t nog ingewikkelder.  

PBL/GFT/glas/karton is voldoende 

191. Puntje over het invullen van de enquête op mijn Android-telefoon met Chrome. Daarin kon ik niet naar de tweede 

pagina. De melding was 'nog iets invullen', maar ik heb alles ingevuld 

192. Wegwerpen van restafval moet gratis blijven. Niet opnieuw Diftar. Betalen per keer inwerpen werkt 

discriminerend voor ouderen en bewoners van appartementen. Binnenshuis vullen van grote afvalzakken geeft 

stankoverlast. 

193. Laten zo t is. 

194. Er zijn te veel mensen die alles maar weggooien zonder scheiding en denken de gemeente zoekt het maar uit. 

Als bakken en grofvuil op de inzamelingsactie dagen worden aangeboden dumpen mensen van alles in jouw 

bak of bij jou grofvuil. 

195. Nvt 

196. Zet gewoon overal containers aan huis neer! Dan ben je van al het gezeik af en heb je de best mogelijke 

oplossing van al. 

197. Meer pdf-containers bij de flat. Een gft-container omruilen voor een pdf-container. 

198. Ik vraag me soms af hoeveel zin het heeft aangezien het uiteindelijk weer op 1 hoop komt 

199. Oude mensen kunnen niet ver lopen met afval om weg te brengen 

200. Meer ondergrondse containers voor glas en papier in de wijk. Moet voor deze twee nu vrij ver lopen. Zie dat 

buurtbewoners veel karton van bezorgservices in de restafvalcontainer gooien. 

201. Een systeem met een gesloten Kliko voor restafval, die gewogen wordt bij ophalen, en dan betalen naar 

hoeveelheid restafval. Ik erger mij nu aan alles wat nog even gauw in onze Kliko wordt gedaan op de 

aanbiedplaats.  

202. Ja graag meer milieustraten. Ik moet elke week 2 x met twee zakken naar het winkelcentrum. Met de auto. 

Balen. Aan het begin van de Timmermanshove staan al afvalcontainers, dus…zet er wat bij voor plastic enz. en 

papier 

203. De rommel die er ligt bij verzamelpunten is deels te wijten aan het moeilijk in brengen van de afval in de 

container. Kun je niet van bovenaf de afval erin laten zakken? I.p.v. de kleppen aan de zijkant van de container.  

204. Nee 

205. "Smerige dingen (rest, gft, plastic, luiers, etc.) moet je in de buurt van het huis kwijt kunnen. Dat gaat niet achterin 

in de auto naar zo'n milieu-eiland. Als het helpt ben ik over het algemeen voorstander van scheiden, betalen voor 

gebruik, etc. Wel rekening houdend met de psychologie van mensen. De openingstijden van het zelfbrengdepot 

zijn vrij beperkt voor mensen die tijdens kantooruren werken. Dit merk je heel erg aan lange rijen op zaterdag. 

Bij textiel kan verduidelijkt worden wat men moet doen met versleten of kapotte kleding. Wordt dat gerecycled 

als we het in de bak stoppen, of moet dat bij restafval?" 

206. De afvalwijzer werkt prima 

207. Oranje zakken aan lantaarnpalen voor het plastic afval dat eens per week opgehaald wordt 

208. Hoogbouw heeft vrijwel geen gft-afval. Wel veel meer plastic dan restafval. Dus GFT bij het restafval in de ene 

container en plastic in de grootste andere.  

209. "Graag camera's of meer controle bij de inzamel-eilanden in de wijk. Ik stoor me aan de troep die mensen er 

dumpen. Een slot op onze containers, die de vuilniswagen eenvoudig opent. Ik stoor me eraan als mijn buren 

mijn halfvolle container gebruiken als deze op de verzamelplaats staat, terwijl ze zelf hun afval niet scheiden. 

Meer voorlichting over scheiden kleuren glas: ik hoor dat alles op 1 hoop komt. Ik wil wel nuttig scheiden!" 

210. "Duidelijker aangeven op verpakkingen wat bij plastic - en wat bij restafval moet. Dit gebeurt al wel, maar nog 

lang niet genoeg. Ook duidelijk aangeven op de website welke plastics er hergebruikt kunnen worden. De 

aanduiding op een voorwerp bijvoorbeeld met hele ofzo. Wat betekent dit, kan dit bij plastic?" 

211. Nee 

212. Geen kliko's meer voor restafval, pmd en wellicht ook gft. Liever in de wijk een container in de buurt van ons 

huis. Afval scheiden heeft veel regels en uitzonderingen. Als het qua milieubelasting niet uitkomt lijkt me 

scheiden in de fabriek beter.  

213. Geef iedereen i.p.v. een grote restafvalcontainer een kleine. Dan moet je wel je afval scheiden, anders kom je er 

niet mee. Als ik in mijn straat zie wat buren (2 persoonshuishouden) produceren aan restafval (grote container 

met een kop erop) en wat mijn huishouden produceert (kleine container halfleeg) is daar wel wat winst op te 

behalen. 

214. Nogmaals: is allemaal prima geregeld in wijk Oosterheem 



29 
 

215. Ja. De ondergrondse containers bij de flats mogen wel wat ruimer. Als je de vuilniszak namelijk naar zijn 

volledige capaciteit gebruikt, past het geeneens in de containers. Erg hinderlijk. 

216. Huidige situatie laten zoals het is, en geen onrust veroorzaken 

217. Vaste afvalcontainers (in ieder geval voor rest en pmd) in de wijk Rokkeveen en weg met de losse kliko's. Waar 

betreft afval scheiden zou ik dat alleen willen als het beter is voor het milieu. Als dat ook in de fabriek kan zou 

dat wel makkelijker zijn.  

218. "Momenteel kunnen wij ons PMD moeilijk scheiden omdat er geen milieueiland dichtbij is. Maar we hebben veel 

meer pmd dan restafval; dus wel een container voor pmd en niet voor restafval zou onze voorkeur hebben. 

Daarnaast willen we graag suggereren om in plaats van aparte luier inzameling te doen; ouders te stimuleren 

wasbare luiers te gaan gebruiken. Dit is veel gemakkelijker dan men denkt en een stuk milieubewuster. " 

219. Graag plastic ophalen, bij deze verandering kan er dan ook nagedacht worden aan andere combinaties zoals 

plastic container en restafval (dat veel minder wordt) in ondergrondse aanbieden. Verder zijn grotere containers 

voor mensen met grote tuinen tussen de lente en herfst ook wenselijk. Of vaker ophalen. Ik zou het gehele beleid 

nogmaals per wijk reviewen. We moeten nu met de auto karton wegbrengen, dat zou lopend moeten kunnen 

i.v.m. milieu. Maar voor ons is de inzamelingspunt nu echt te ver weg. En nog steeds geen plastic apart 

inzamelen in Zoetermeer vind ik vreemd. We zijn toch een stad v.d. toekomst? Succes!!  

220. Container vaker ophalen en afval inzamelingspunten (karton, pd.) dichterbij wijken. Niet iedereen heeft een auto! 

221. Ondergrondse containers plaatsen 

222. Absoluut er niet van uit gaan dat voorschieten beter is dan nascheiden. Veel plastic wordt (uit ervaring) 

afgekeurd en investeren in goede nascheiding levert een betere afvalstroom op. Niet kortzichtig vooruitdenken 

maar investeren. Vele gemeentes komen terug van diftar. Absoluut onwenselijk en onnodig moeilijk maken van 

afvalstromen. Investeren is de juiste keuze! Voorkom afvaldumpingen... 

223. "Ga toch eens met producenten en winkels aan de slag in plaats van alles bij de consument te leggen. Van die 

verpakkingen die voor de helft uit plastic en karton bestaan, wat moet je ermee? De plastic zakje bij groente en 

fruit verbannen, maar bij het brood en beleg is het plastic verdubbeld. Mensen zijn lui, die willen niet nadenken 

waar ze iets weg moeten gooien. Als we dit probleem echt op willen lossen moeten we ervoor zorgen dat er op 

product verpakkingen duidelijk staat waar het in weggegooid moet worden. Desnoods met een kleurcode ofzo. 

" 

224. Piepschuim hoort niet bij plastic maar velen weten dit niet. Ook bedrijven maken regelmatig gebruik van 

milieueilanden en proppen deze vol. Containers aan huis die aangeboden worden staan vaak alle dagen buiten 

de tuin op de stoep. Onduidelijk of dit nou mag. Er mag m.i. meer beboet worden op containers die open en 

uitpuilend aangeboden worden. 

225. "Beter communiceren wat er precies wel en niet in de afvalstromen plastic en gft mogen. Mensen die afval goed 

scheiden op een of andere manier belonen." 

226. Bij de ondergrondse containers bij mijn woning zijn alleen containers voor rest af al en gft. Dat betekent dat ik 

voor glas, papier, plastic mij tot sjouw om het ergens anders te kunnen weggooien 

227. Kanalen openhouden en op tijd signaleren van onvrede bij de inwoners 

228. Vaker de containers legen bij de eengezinswoningen I p v maar 1 x per 2 weken 

229. Een plastic container  

230. Voor mij niet  

231. Misschien 1x per maand oud papier laten ophalen aan de weg, vaak zijn de ophaallocaties/ milieu straat de 

containers vol en moet je weer terug met al je oud papier  

232. Milieueiland beter schoonmaken, schoonhouden of boetes uitdelen voor mensen die rotzooi van maakt.  

233. Ik maak me zorgen over zwerfafval/dumpen van afval/bijplaatsen van grof afval bij eventuele diftar. Iemand 

betaalt €40 voor ophalen grofvuil en de hele buurt zet erbij (vanzelfsprekend!). Grofvuil ophalen moet gratis 

blijven. 

234. Karton bakken vaker legen, soms wil je wel scheiden maar zit alles bomvol  

235. "Sommige vragen kun je niet naar wens beantwoorden.  Dat maakt deze enquête lastig. Suggesties voor plastic 

en blik enz. Meerdere kleine containers die vaak worden geleegd i.v.m. stinken. De groencontainers in de zomer 

vaker legen." 

236. Grotere container (Kliko) voor gft is nodig 

237. In ieder geval niet laten betalen voor het ophalen van grofvuil. Dan kun je wel raden waar het aso volk het dan 

wel dumpt... 

238. Ik vind de verschillende soorten plastic erg lastig. Waarom niet alleen nog maar recyclebaar plastic en dat 

gescheiden weggooien. 

239. "Niet bij elk huis een eigen milieustraat. NIET NOG MEER CONTAINERS. Zie mijn antwoord bij vraag 9. Scheiding 

door een afvalverwerkingsbedrijf, is beter voor het milieu. Houd rekening met oude mensen. " 

240. I.p.v. een extra container, plaats per straat één ondergrondse container voor pbd of gft. Dit stimuleert scheiden 

zonder dat mensen met een extra bak worden opgezadeld.  
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241. Na het ophalen van grofvuil de straten beter schoonvegen. Vaak ligt er nog glas óf schroeven en rijden mensen 

hun banden plat. 

242. Er moeten meer bakken komen op het inzamel-eiland voor plastic en papier. Nu zijn deze vaak vol en wordt 

alles naast de bakken gegooid. Ook zouden camera's toezicht kunnen houden ter voorkoming van dumpen van 

fout afval op de inzamel-eilanden.  

243. Op de milieueilanden meer containers voor plastic. Nu maar 1 en 4 voor papier en 3 voor flessen terwijl plastic 

veel meer volume heeft. Flessen containers zijn maar gedeeltelijk gevuld.  

244. "Genoeg. Om te beginnen: elke barrière die wordt opgeworpen rondom afval inzamelen is er een teveel. Meer 

betalen voor grofvuil of alleen zelf weg kunnen brengen? Dan verdwijnt het gewoon in kleine stukjes bij het 

restafval waardoor de gemeente per saldo meer geld kwijt is. De vraag of plastic beter in een fabriek gescheiden 

kan worden is voor leken niet te beantwoorden. Niet handig om die vraag in deze enquête op te nemen. Hier 

zou moeten gelden: wat is beste voor milieu en wat is handigste voor vuilverwerkers?" 

245. Via streekblad 

246. "Ik scheid al mijn afval waar mogelijk. Geen idee waar textiel dat niet meer bruikbaar is heen moet dus dat doe 

ik bij het restafval. Door ons niet meer gebruikte goede kleding gaat naar de kerk of kringloop. Ik heb het geluk 

dat ik vlakbij een papier, glas en plastic bak woon. Als meer mensen dat zouden hebben dan zouden ze vast 

beter afval scheiden. Zou het fijn vinden als er ook een bak zou zijn voor het gft want die container in je tuin 

stinkt met warm weer plus dat je dan ook maden krijgt." 

247. Niet alleen digitaal informatie aanbieden 

248. Geen 

249. Ik zou het fijn vinden als we makkelijker kunnen scheiden en deze makkelijk in loopafstand kwijt kunnen. Op dit 

moment moeten we hier heel wat voor over hebben om het weg te brengen 

250. Meer milieueilanden. Met genoeg parkeerplaatsen. Geen zwarte of groene bak meer maar milieueilanden.  

251. In Den Haag hadden wij een container voor PBD-afval. Dit beviel prima. Tijdens snoeitijd extra gft ophalen. Wij 

hebben er twee, maar zelf dat is niet genoeg als we de tuin moeten snoeien. We weten niet hoe we dit laten 

ophalen. 

252. Gft in de zomer vaker ophalen dan in de winter vanwege snoeiafval. Maar etensresten etc. kunnen in de winter 

niet langer dan 2 weken blijven liggen... 

253. Afval scheiden door burgers gaat nooit goed gebeuren. Effectiever om nascholing te doen. Betalen voor afhalen 

grofvuil is onzin. Dan betaal je ook voor de buren die afval erbij zetten 

254. "Zijn containers met 2 compartimenten niet een idee? Dan kan de ene week bijvoorbeeld papier/restafval 

worden opgehaald en de andere week Plastic/GFT en hoef je maar twee containers voor de deur te hebben. Bij 

het ophalen van grofvuil zou het fijn zijn als ook langere materialen kunnen worden opgehaald zoals gordijnrails 

en wilgentakken. " 

255. Ja, de plekken in de wijk, neem als voorbeeld de Leyens bij de Appie. Daar kan je plastic droppen, alleen is t vakje 

maar 10cm max, terwijl je met je tasjes komt, en het dan niet past en alles eruit valt, en je dus 10 minuten langer 

bezig bent met oprapen en erin stoppen, mijn suggestie: maak alle vakken net zoals de kleding, daar past wel 

gewoon een vuilniszak in. 

256. "Om kosten te besparen 1x per 14 dagen alle afval ophalen i.p.v.  Elke week per container." 

257. "Hoge frequentie legen van milieu-plein. Alle soorten aan bieden.  Ook rest en gft. Beter toegankelijk maken voor 

rolstoelen en fietsers. Scootmobiels " 

258. Zoals het nu is gewoon houden. 

259. Ondernemers stimuleren minder verpakkingsmateriaal te gebruiken 

260. Kalender met de dagen wanneer grofvuil wordt opgehaald.  

261. "Meer ondergrondse containers(kleinere) naast de gft en restafval plaatsen, voor de rest. Thuis is het drama om 

gescheiden te bewaren etc. Het is makkelijk als je het gelijk kan weggooien." 

262. Misschien 1 bak aan huis voor pbd plus papier/karton. (In Frankrijk wordt afval op die manier gescheiden, plastic 

en papier kan blijkbaar na inzameling makkelijk gescheiden worden) 

263. Gft vaker ophalen (eens per week) in de warme maanden, van mei t/m september. 

264. Geen extra bak erbij. denk aan ouderen en gezinnen met kinderen. Te weinig restafval ophalen gaat stinken. 

Doe dan de groencontainer maar 1x per maand 

265. Geen DIFTAR of apart inzamelen plastic afval. In andere gemeentes waar dit wel ingevoerd is (en vaak al weer 

teruggedraaid) alleen maar ellende met veel extra zwerfafval op straat, men gaat dumpen als het te veel geld 

gaat kosten. Plastic zakken aan lantaarnpalen waaien weg. Tevens kan je bij veel woningen niet meer dan 2 

afvalbakken kwijt. Er is geen ruimte voor een extra bak! 

266. Met betrekking tot de communicatie, vind ik niet dat de gemeente of andere takken in diens aard van gemeente 

werk (polities gezien) het mag doordrukken, nadat al vele malen is aangekondigd dat men geen of meerdere 

containers kan verplichten bij de burgers.  Ook niet door middel van een referendum (naast herverkiezingen etc.)  
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267. De gemeente kan draagvlak creëren bij burgers voor een beter afvalscheidingsbeleid, wanneer scheiden loont 

in de portemonnee. Het aan huis zetten van extra containers is niet de oplossing, want daar is over het algemeen 

geen ruimte aan huis voor of het past niet in een geordend straatbeeld.   

268. De afvalstoffenheffing moet níét afhankelijk worden van de hoeveelheid afval die iemand kwijt wil. Anders gaat 

het op andere plaatsen gedumpt worden dan de bedoeling is. 

269. Grofvuil wegbrengen of tegen betaling ophalen. Ligt eraan of je een auto hebt. Als ik geen auto had zou ik voor 

ophalen betalen. Nu wel auto dus breng liever zelf weg.  

270. Laten zoals het nu is 

271. Als de afvalstoffenheffing duurder wordt, denk ik dat mensen het elders in de gemeente o.i.d. dumpen. 

Waardoor de stad verwaarloosd.  

272. Aan de inwoners vragen wat hun liever willen en daar een oplossing voor vinden en dat de koste zo laag mogelijk 

blijven  

273. "Ik woon in een eengezinswoning en wij hebben nu 2 containers, rest en gft. Ze zijn beide nooit vol ook al wonen 

wij met 5 en met katten. Dus het kan prima allemaal als je het afval wel heel goed scheidt. De meesten doen dit 

gewoon niet. Ik wil de mini containers eigenlijk helemaal niet hebben. Ze zijn lelijk en staan in de weg. Ik zou 

daar graag een alternatief voor zien, op de hoek ondergrondse rest en gft-containers bijvoorbeeld. Met een pasje 

bedienbaar en hoeveel je weggooit zoveel betaal je." 

274. "Indien luiers en incontinentiemateriaal gescheiden worden moeten er voldoende drop-off punten zijn zodat een 

oudere niet de halve wijk door hoeft met een stinkende zak. Is ook alleen zinnig als de materialen herbruikbaar 

zijn. Dus geen nepoplossing! Voor plastic geldt dat de meeste plastics op dit moment niet worden gerecycled 

maar naar het buitenland worden geëxporteerd om daar te storten " 

275. In flats is het vaak ondoenlijk om afval te scheiden. In de kleine keuken geen ruimte voor meerdere afvalbakken.  

276. Nee 

277. Ja de vuilcontainers een keer per week en de groenbakken een keer per twee weken 

278. In elk geval niet nog meer eigen containers, dat kan niemand kwijt! Meer milieueilanden is veel beter! 

279. Zowel groen als grijs moeten MINIMAAL om de week opgehaald worden i.v.m. hoeveelheid en stank/ongedierte 

280. Makkelijker grofvuil op laten halen 

281. Hogere afvalstoffenheffing betekent meer zwerfafval. 

282. Op de afvaleilanden voor glas papier en textiel is het altijd een bende. Dit verpaupert de buurt. Daar moet een 

oplossing voor komen. Anders stoppen met scheiden. Maar er moet een oplossing mogelijk zijn 

283. Niet meer betalen voor bouwafval en tuinafval. 

284. Als het scheiden duurder wordt gemaakt, gaan mensen afval dumpen in buurt prullenbakken 

285. Kosten en inzameling moeten laag(drempelig). Complexiteit en kosten zorgen alleen voor irritatie en bergen 

zwerfafval. Zoetermeer moet veel meer doen voor minderbedeelden en niet zo veel geld en moeite stoppen in 

verliesgevende imagoprojecten. 

286. De motivatie is er niet al het vuil te scheiden aangezien de jaarlijkse gemeente heffingen erg hoog zijn. Wij zien 

het zo dat we er dus gewoon voor betalen om te laten scheiden 

287. De gemeente moet eindelijk duidelijk maken wat zij wil met het inzamelen van afval. Voor mij en veel anderen 

is het al jaren onduidelijk wat het beleid is van de gemeente. 

288. Plaats een (grote) restafvalbak bij de pbd-, glas- en papier containers en mogelijk een bak voor spullen die 

eigenlijk naar de argonstraat horen te gaan. Niet iedereen heeft de mogelijkheid grotere spullen zelf weg te 

brengen.  

289. "Frequent ('s zomers 1x per week) ophalen van rest en gft-afval is belangrijk om overlast door stank, ratten en 

zwerfvuil te voorkomen. Beprijzen van restafval moet je niet doen door te laten betalen per keer maar per 

gewicht. Met ondergrondse containers dicht bij huis kunnen mensen hun afval makkelijk kwijt, staat de tuin niet 

vol containers, ligt het niet weken te stinken en is inzameling door de gemeente efficiënt. Beprijzen van restafval 

kan dan gerealiseerd worden door te mensen zich te laten identificeren met de batch die we voor de Argonstraat 

hebben en het afval in de container te wegen." 

290. "Ook voor vraag 28: Piepschuim is een drama. Daarover moeten mensen goed worden geïnformeerd. Constant 

wordt het in de plastic containers gegooid of ernaast gezet. Er moeten dus een containers voor piepschuim 

worden geplaatst en veel meer containers voor plastic. Plus: Vraag 27 vind ik heel onduidelijk gesteld. Plus: een 

olie-afvalcontainer plaatsen." 

291. "Het scheiden van allerlei soorten afval is een hoop gedoe als je zoals wij in een klein appartement woont. We 

hebben ruimte voor een vuilnisbak, en daarnaast een bak voor papier/karton/verpakkingsmateriaal, een nog 

een voor statiegeldflessen. Meer scheiden betekent meer leefruimte opofferen. Tevens staan er regelmatig 

bestelbusjes bedrijfsaval te lozen in de papier/karton bakken waardoor deze vaak vol zitten." 

292. Afval scheiden heeft weinig nut, want alles wordt naderhand op 1 grote hoop gegooid zodra wagens gaan 

lossen 

293. Ik zou het niet erg vinden om een extra container aan huis te krijgen voor plastic, maar dan moet het niet zo zijn 

dat de Gft en restafval container minder vaak geleegd worden.  
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294. Een betere manier om PBD-afval aan te bieden.  De opening van de wijkcontainer zit vaak vast, waardoor je 

onverrichterzake terug naar huis kunt, plus dat het snel een troep wordt. Ook een camera bij het milieueiland 

lijkt me goed, zodat vervuilers beboet kunnen worden. 

295. "Meer punten waar je afval kan inleveren in de buurt of containers thuis. Grofvuil gratis laten ophalen moet een 

optie blijven. Niet iedereen is in de gelegenheid om dit naar het depot te kunnen brengen." 

296. Geen maximum aan grofvuil. Enige wat je creëert is dat mensen gaan dumpen of het bij de buren erbij zetten, 

die vervolgens kosten moeten maken. Ook individueel heffen voor ander afval nodigt uit tot dumpen. Vaste 

grofvuil dag in de maand zou fijn zijn. 

297. Stop met die leuke IT-projecten als keien voor toegang tot containers en doe gewoon je werk: Vuilnisophalen en 

verder geen geneuzel en dure managers. 

298. Zet informatieborden neer op plekken waar je grof afval kan plaatsen en wanneer het opgehaald worden. B.v. 

1x per maand op een vaste dag.  

299. "Meer toezicht milieu-eilanden. Veel zwerfafval en grofvuil. Hoge boetes hierop. Verdenk bedrijven er ook van 

veel verpakkingsmateriaal te dumpen. Containers blijven regelmatig dagenlang voor de deur staan. Vaak zelfde 

bewoners. Betere communicatie over geldigheidsduur milieupas. " 

300. Plastic in de fabriek scheiden. Niet nog meer containers in de tuin 

301. Een mogelijk extra container moet zo min mogelijk opvallen in het straatbeeld, dus géén oranjekleur. Niet 

iedereen heeft plek voor een extra container. Verder zullen hogere kosten tot meer afval op straat leiden (als ik 

moet betalen om m'n tapijt op te laten halen, pleur ik hem in het perkje en dan mag de gemeente en de buurt 

het alsnog uitzoeken.) De vervuiler betaald niet, maar vervuild alleen nog maar meer. Beter voor iedereen hogere 

kosten via belastingen en het dan gratis maken, dan iedereen voor zich te laten betalen. 

302. Nee 

303. Denk heel goed na als zaken gaan veranderen. Het is nu al een grote puinhoop in de hele stad. Ondanks dat 

steeds meer mensen zwerfafval rapen, waaronder ikzelf. Moeten gaan betalen voor afval gaat echt averechts 

werken. Mensen kunnen wel veel bewuster worden van scheiden. Hier zou eens in de twee maanden restafval 

ophalen al voldoende zijn terwijl we met een gezin van 4 personen zijn. Maar bij buren zie ik overvolle containers. 

Plastic bak zou wel van groot formaat moeten zijn zolang leveranciers alles in plastic blijven Verpakken. 

304. Gft-afval in de zomer vaker ophalen i.v.m. ongedierte of centrale containers neerzetten om gft rest etc. in te 

kunnen gooien i.p.v. minicontainers bij eengezinswoningen. Wel op een plek waar niemand er last van heeft en 

dat het geregeld wordt geleegd. 

305. Ik scheid geen plastic. Vind de opslag vervelend. Stank. Moet binnen vanwege ongedierte. Liever container aan 

huis. 

306. Nvt 

307. Hou het toegankelijk voor mensen zonder auto, slecht ter been, rollators en scootmobiel.  

308. Nascheiden is veel preciezer als vooraf scheiden. Ik woon in Noordhove en hier zijn voldoende mogelijkheden 

om je afval te scheiden in de milieustraat.  

309. "Beperken van afvalstromen bij de bron en als verpakkingen nodig zijn dan zo min mogelijk en zo min mogelijk 

verschillende materialen/ soort plastic zodat hergebruik ♻️ makkelijker en hoogwaardig is. Duidelijke 

scheidingsinformatie op verpakkingen. Makkelijker te scheiden verpakkingen " 

310. Informatiebordjes bij het milieu-eiland, bijvoorbeeld over piepschuim, niet-recyclebaar glas, klein maken van 

dozen, bedrijfsafval etc. 

311. Er zijn veel types "plastic". Ik weet nog steeds niet echt goed wat wel/niet bij de plastic kan. b.v. men heeft me 

verteld dat zilverkleurig plastic niet bij de plastic hordt. 

312. Hou het alstublieft gratis, anders worden de vuilniszakken e.d. weer van de balkons af gegooid en wordt het een 

zooitje. 




